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Vážení čtenáři, 
po červencové pauze ve vydávání našich 
novin se opět společně setkáváme a vy 
začínáte číst srpno-
vé vydání. Máme za 
sebou převážnou 
část léta a já dou-
fám, že ho většina 
z vás v rámci mož-
ností prožila ke spo-
kojenosti, jste odpo-
čatí a připravení na 
nadcházející měsíc, 
který je každoročně spojený se zaháje-
ním nového školního roku. 
Všichni víme, že to letošní, stále ještě 
probíhající léto bylo ovlivněno existen-
cí koronavirové epidemie, což se dotklo 
zejména těch, kteří chtějí svoji dovolenou 
trávit v zahraničí. Cestování do některých 
destinací bylo a je omezeno, či zcela 
nemožné. Obdobně však byly limitovány 
i tradiční tuzemské aktivity, které k letním 
měsícům tradičně patří, jako jsou velké 
hudební, kulturní a sportovní akce. Ne-
zbývá než doufat, že léto roku 2021 již 
bude co nejblíže „normálu“.
Ale ještě zpět k zahájení školní docházky, 
oproti jejímu jarnímu úplnému ochromení, 
se s novým školním rokem otevřou (v pří-
padě MŠ již otevřely) všechna školská za-
řízení v našem městě. Jejich provoz však 
bude určitým způsoben limitován, informa-
ce budou k dispozici přímo ve školských 
zařízeních, na jejich webových stránkách 
či přímo na webu města Blovice.
V našem městě přes prázdniny pokračo-
valy naplánované stavební akce, dovo-
lím si upozornit zejména na vybudování 
nových parkovacích míst a vyvýšeného 
přechodu pro chodce v ulici 5. května. 
Toto opatření zvýší bezpečnost v okolí 
školských zařízení. O ostatních stavbách 
a akcích se dočtete v sekci zprávy z rad-
nice, stejně tak o provozu našeho biotopu 
v letošní sezóně.
Začátek září bývá každoročně spojen 
také s konáním Blovických slavností 
u příležitosti posvícení v našem městě. 
Letos bude druhý zářijový víkend naše 
náměstí opět hostit pouťové atrakce, 
sokolovna nabídne hudební vystoupení 
a Muzeum jižního Plzeňska má na zám-
ku na Hradišti připraven na sobotu 12. 9. 
bohatý program, ukončený barokním oh-
ňostrojem ve 21.00 hod. Vyvrcholením 
letošních slavností bude v pátek 11. 9. ve 
14.00 hod vzpomínkový akt u příležitosti 
100 let od schválení Československé 
státní vlajky. Celý program byl napláno-
ván již na letošní březen, ale musel být 
odložen. Vzpomínkový akt je vyjádřením 
pocty autorovi této vlajky, panu Jarosla-
vu Kursovi, jednomu z nejvýznamnějších 
blovických rodáků. Nejen na tuto akci, ale 
na celé slavnosti Vás srdečně zvu.

S úctou Bc. Robert Zelenka, 
starosta města

Zprávy z radniceÚVODNÍ SLOVO
STAVEBNÍ ÚPRAVY NA ULICI  
5. KVĚTNA DOKONČENY

Před zhruba měsícem byly dokončeny 
stavební práce v ulici 5. května mezi Druž-
stevní ulicí a vjezdem vedle prodejny po-
travin. Opatření mají přinést zklidnění do-
pravy, a to zejména ve špičce při zahájení 
školního vyučování. Napříč ulicí byl insta-
lován nový přejezdový práh pro bezpeč-
né přecházení chodců, zejména dětí do 
blízkých škol. Vzniklo několik parkovacích 
míst v režimu K+R, sloužící hlavně bez-
pečnému vysazování dětí z aut. V rámci 
akce byly zlikvidovány bývalé septiky od 
blízkých bytových domů, které sahaly až 
pod vozovku. Akci provedla v dobré kva-

litě společnost FINAL KOM s.r.o. za cenu 
1.394 tis. Kč bez DPH.

NOVÁ PARKOVACÍ MÍSTA
Město Blovice objednalo u společnosti FINAL 
KOM s.r.o. rozšíření počtu parkovacích míst 
v sídlišti v ulici 5. května před domy čp. 681–
682. Zatím se jedná o provizorní parkoviště 

z asfaltového recyklátu. Další pozitivní věcí 
tohoto opatření je zlepšení možnosti vjez-
du jednotek IZS do té části sídliště. Nadále 
pracujeme na koncepčním řešení parkování 
celého vnitrobloku.

PŘERUŠENÍ PRACÍ V JIROTOVĚ 
ULICI

Informujeme veřejnost, že rekonstrukce po-
vrchu horní části Jirotovy ulice, kterou na 
základě poptávky města realizuje firma BP 
STAVBY CZ s.r.o., byla o několik týdnů dočas-
ně přerušena. Důvodem bylo zjištění havarij-
ního stavu plynovodu, který musí její správce 
– spol. GridServices odstranit. Rekonstrukce 
povrchů bude probíhat neprodleně s termí-
nem dokončení do konce října letošního roku. 
Omlouváme se za komplikace.
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MÍROVÁ POCHODEŇ V BLOVICÍCH
Dne 13. srpna 2020 navštívil Blovice poprvé v historii štafetový míro-
vý běh Peace Run. Běžci v rámci etapy z jihočeské Blatné do Plzně 
zavítali před polednem před blovickou radnici. Za město Blovice přiví-
tal účastníky místostarosta Michal Hodek a dále zástupci blovického 
Sokola. Posláním běhu je vytvářet a šířit atmosféru přátelství, míru, 
porozumění. Současně překonávat hranice mezi lidmi nejrůznějších 
národů, přesvědčení a hranice v nás samotných. Je inspirací k hle-
dání toho, co ve skutečnosti vyjadřuje slovo mír, jak jej může každý 

z nás v běžném životě naplňovat a co nás spojuje. Toto symbolizuje 
Mírová pochodeň. Reportáž z akce v tomto čísle Blovických novin.

PŘÍSPĚVEK PRO DĚTSKÝ DOMOV NEPOMUK
Město Blovice sponzorsky přispělo na pořízení sociálního auto-
mobilu Dacia Dokker pro Dětský domov Nepomuk. Auto bylo slav-
nostně předáno 7. 7. 2020. Vůz bude sloužit pro účely Dětského 
domova v Nepomuku a v Blovicích.

ZMĚNY JÍZDNÍCH ŘÁDŮ
Od 30. srpna dochází ke změnám jízdních řádů vybraných linek 
autobusové dopravy. Důvodem změn jsou jednak podněty od 
cestujících, obcí či dopravce, ale též nařízení Plzeňského kraje 
o úsporách z důvodu dopadu pandemie koronaviru do krajského 
rozpočtu se snahou ušetřit zhruba 10 % finančních prostředků. 
„Snažili  jsme  se  zrušit  spoje,  které  jezdily  prázdné  nebo  pouze 
s náhodnou frekvencí a nerušit školní spoje. Většího omezení se 
též dočkaly prázdninové a víkendové spoje“. Říká Pavel Čížek – 
náměstek hejtmana pro dopravu PK. 
Seznam změn a jízdní řády jsou k nalezení na webu: https://www.
idpk.cz/cz/jizdni-rady-od-30-8-2020-v-autobusove-doprave/

MĚSTO OBDRŽELO MIMOŘÁDNOU DOTACI
Dne 13. 8. 2020 obdrželo město Blovice mimořádnou dotaci Mi-
nisterstva financí – kompenzační bonus ve výši 1.250 Kč na oby-
vatele v souvislosti s výpadkem daní jako důsledek koronavirové 
ekonomické krize, tj. celkem 5.160.000 Kč. Celou částku využi-
jeme na investice a opravy, které nehodláme snižovat. Bohužel 
kompenzace zdaleka nestačí, ke konci července máme propad 
v plnění rozpočtu města již 5,7 mil. Kč! Konkrétně u daně z příjmu 
fyzických osob máme mínus 1,4 mil. Kč, daň z příjmu právnic-
kých osob mínus 2,7 mil. Kč, propad 1 mil. Kč byl u DPH, měli 
jsme menší výběr správních poplatků o 300 tis. Kč (stav oproti 
minulému roku). Za mimořádná hygienická opatření jsme vydali 
dalších cca 300 tis. Kč. Částky se budou zvyšovat, pro náš roz-
počet očekáváme výpadek daňových příjmů za celý rok ve výši 
min. 12 milionů korun. Abychom dokázali zvládnout tuto situaci, 
zapojíme rozpočtové rezervy z minulých let.
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BOJ S KŮROVCEM POKRAČUJE
Úsek lesního hospodářství města Blovice bojuje s kůrovcem na ce-
lém území Blovic. Největší problémy jsou na Dubí a ve Štítově, kde 
mizí většina smrkových porostů. Jsme rádi, že se kalamita se zatím 
vyhýbá Kamensku. Dosud bylo asanováno 1 300 m3 z plánovaného 
množství kůrovcového dřeva, které činí 2 600 m3 za celý rok 2020. 
Počasí nám naproti tomu pomáhá udržet mnohahektarové výsadby 
nového smíšeného lesa.

NOVÁ VZDUCHOTECHNIKA VE ŠKOLNÍ KUCHYNI
Město Blovice si převzalo nově obnovené vzduchotechnické zařízení 
pro školní kuchyni Základní školy Blovice. Nová technologie uspoří 
elektřinu a díky rekuperaci tepla i náklady na vytápění. Stavba byla 
provedena firmou KLIMEX – N vzduchotechnika, s.r.o. z Nepomuku 
ve velmi dobré kvalitě za cenu 695 tis. Kč bez DPH.

ZAPOJTE SE DO ROZVOJE SOCIÁLNÍCH SLUŽEB 
NA BLOVICKU

Snad každý se setkal se životní situací, kterou 
člověk již sám nemůže zvládnout a potřebu-
je s jejím řešením pomoci. Může se jednat 
o seniora, který nezvládá péči o domácnost, 
maminku, která potřebuje pomoc s péčí o své 
dítě se zdravotním postižením, nebo rodinu, 
která se díky neznalosti, případně díky svým 
chybným rozhodnutím dostala do finančních problémů a hrozí jí ztráta 
bydlení. A jistě by se našla řada dalších případů. Většinou tyto složité 
příběhy známe jen ze svého okolí. I když si to nyní možná ani řada 
z nás nepřipouští, do těchto a podobných situací se může dostat kdo-
koliv. Pro každého je tedy důležité, aby měl jistotu, že v tíživé životní 
situaci nalezne účinnou a odbornou pomoc, a to především v podobě 
dobře nastavených, dostupných a efektivně fungujících služeb. Správ-
né nastavení těchto služeb nemusí být a není pouze záležitostí pracov-
níků úřadu či zastupitelů Vaší obce. Všichni občané mají možnost do 
tohoto procesu zasahovat a podílet se na návrhu reálných a konkrét-
ních řešení jednotlivých problémů. Říká se tomu komunitní plánování.
Takový projekt odstartoval 1. 7. 2020 i na Blovicku a je určen občanům 
všech měst a obcí spadajícím pod působnost ORP Blovice. Cílem ko-

munitního plánování sociálních služeb na Blovicku je tedy nastavení 
sítě sociálních a návazných služeb tak, aby vycházela ze skutečných 
potřeb obyvatel obcí. Proto je nutné v první etapě projektu získat co 
nejvíce poznatků o tom, co lidi trápí a co jim chybí. Je třeba zjistit, 
v jakých těžkých situacích se lidé nejčastěji ocitají a jaká pomoc by 
jim pomohla. Tyto informace bude moci každý občan sdělit anonym-
ně prostřednictvím ankety, která bude v září k dispozici v elektronické 
podobě na webových stránkách Blovic a Spáleného Poříčí a v tištěné 
podobě na všech obcích. Zároveň budou formou dotazníků a rozho-
vorů osloveni také všichni starostové obcí, odborná veřejnost a míst-
ní poskytovatelé sociálních služeb. O výsledcích ankety a rozhovorů 
bude veřejnost informována na společném setkání. Pozvánka bude 
včas zveřejněna. Kdo bude mít zájem, může se pak zapojit aktivně 
i do pracovních skupin, které budou společně formulovat konečné cíle.
Podrobnější informace o projektu a jednotlivých akcích budou postup-
ně zveřejňovány na webových stránkách města Blovice pod záložkou 
„Organizace a služby“ a odkazem „Sociální služby“, na stránkách Spá-
leného Poříčí pak pod záložkou „Město a úřad“ a odkazem „Sociální 
služby“.
Svůj zájem o zapojení do procesu či jakékoliv dotazy směřujte na 
Blanku Kohoutovou, koordinátorku projektu, Centrum pro komunitní 
práci západní Čechy, tel.: +420 607 158 192 
e-mail.: blanka.kohoutova@cpkp.cz

VLČICE BUDOU OCHRÁNĚNY PŘED PŘÍVALOVÝMI 
DEŠTI

Dne 10. 8. 2020 proběhlo na blovické radnici předání stavby polní 
cesty C15, C16 a tůně VN100 v k.ú. Vlčice u Blovic. Stavba řeší 
zádrž přívalových dešťových vod nad místní částí Vlčice vybudo-
váním dvou nových polních cest o délce cca 1,2 km a retenční 
vodní tůně o objemu 1940 m3. 

Autorem projektu je spol. PONTEX spol. s r.o., Investorem stav-
by je Státní pozemkový úřad v Plzni, zhotovitelem spol. PROMO 
REAL GROUP s.r.o. Technický dozor provádí spol. D PROJEKT 
PLZEŇ Nedvěd s.r.o. Celková cena projektu činí cca 15 mil. Kč. 

Akce má být hotova do konce roku 2020.
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REKONSTRUKCE ZUBNÍHO ODDĚLENÍ
V prvním patře zubního oddělení na adrese Americká 55 v Blo-
vicích probíhá zásadní rekonstrukce společných prostor a přileh-
lých zubních ordinací. Ordinace ortodoncie pana MUDr. Fidlera 
se již otevřela veřejnosti, návštěvníci procházejí nově rekonstru-
ovanými chodbami. Sociální zařízení je rovněž opravené. Dále 
probíhá rekonstrukce nové zubní ordinace DENTILKA paní 
MUDr. Kubové, a to do 30. 9. 2020. Zhotovitelem je firma Zed-
nictví Dvořák z Nepomuka. Dbejte prosím zvýšené opatrnosti, 
procházíte stavbou!

VEŘEJNÁ WI-FI NA POLIKLINICE
Na poliklinice v Blovicích mají její návštěvníci možnost připojení 
na veřejnou síť města Blovice. Město dokončilo plánovanou inves-
tici na propojení jednotlivých ordinací lékařů optickým kabelem na 
vysokorychlostní internet, jehož dalším produktem je veřejná síť 
wi-fi. Datové připojení poskytla na základě smlouvy spol. United 
Networks SE. Město Blovice plánuje i další místa s veřejným inter-
netem zdarma.

PŘÍRODNÍ KOUPACÍ BIOTOP POSEDMÉ
Koupací biotop v Blovicích má letos otevřeno již sedmou sezónu. 
Slavnostní otevření koupaliště se konalo 15. července 2014 za 
účasti 1 500 lidí. Vzpomínáte?
V Blovicích se desetiletí mluvilo o zřízení koupaliště. Lidé si začali 
na zahradách stavět bazény, takovou možnost ale všichni nemají. 
V roce 2012 si nechalo město Blovice zpracovat projektovou doku-
mentaci od společnosti BAPO s.r.o. z Rousínova u Brna na přírodní 
koupaliště. Rozhodli jsme se tak hlavně s ohledem na finanční mož-
nosti. Přírodní koupaliště jsou zkrátka levnější. Měli jsme problém 
s vhodným pozemkem, projekt řešil tedy pozemek ve svahu, navíc 
u zemědělského areálu. Výstavba probíhala v období říjen 2013 až 
červen 2014. Dílo provedla zhotovitelská společnost BP STAVBY 
CZ s.r.o., která stavěla již několik biotopů. Výstavba stála celkem 
13 mil. Kč, 90 % bylo z prostředků Evropské unie z programu ROP 
Jihozápad v rámci podpory cestovního ruchu, zbylé prostředky hra-
dilo město. Myslím, že už první rok jsme zaujali odbornou i laickou 
veřejnost. V anketě turistických cílů KOMPAS jsme s naším přírod-
ním koupalištěm zvítězili. V říjnu 2014 převzal starosta města Jan 
Poduška v Českých Budějovicích ocenění. Bylo hodnoceno celkem 
15 staveb, které byly realizovány v Plzeňském a Jihočeském kraji 
v roce 2014 z programu ROP Jihozápad a které přispěly k rozvoji 
cestovního ruchu. Koupaliště v Blovicích získalo 1. místo, na 2. místě 
se umístila rozhledna Dlažov, třetí pak byla rozhledna Špičák.
Nastala další, mnohem důležitější provozní fáze biotopu. Provoz se 
řídí Provozním řádem, který schvaluje s ohledem na zařízení státní 
orgán – Krajská hygienická správa v Plzni. Dle legislativy – zákona 
č. 258/2000 Sb. je přírodní koupaliště stavba povolená k účelu kou-
pání vybavená systémem přírodního způsobu čištění vody. Již první 
rok provozu se ukázaly mnohé problémy s udržením dostatečného 
množství kvalitní vody. Vybudovaný vrt z počátku nestačil na soci-
ální zařízení, zálivku trávníků a doplňování bazénů (odpar až 8 m3 

denně!). V roce 2015 jsme jako rezervu vybudovali kapacitní přípojku 
na městský vodovod. Zároveň jsme se během let s vodou naučili 
vhodně hospodařit.

Ekonomika biotopu souvisí přímo úměrně s jeho provozem. Roční 
provozní náklady vychází zhruba na cca 700–800 tis. Kč. Největší 
položku nákladů tvoří mzdy (správce jako sezonní zaměstnanec, 
část uklízečka a brigádníci do pokladny). Další náklad je nákup 
vody z veřejného vodovodu, která není levná. Velkou položkou je 
elektřina – vhledem k terénu ženeme vodu z nejnižšího bodu na-
horu do nádrže s rostlinami. Další je nákup materiálu, vývoz splaš-
ků, měření kvality vody atd. Nepravidelnou položkou nákladů jsou 
opravy. Návštěvníci si mohou všimnout, že jsme v posledním roce 
investovali do neklouzavého povrchu chodníků. Plánujeme gene-
rální opravu velmi oblíbeného tobogánu.
Příjmy jsou závislé na návštěvnosti, která je, zdá se, stabilní. Tržby 
se pohybují 200–250 tis. Kč za rok. Máme v porovnání s jinými 
koupališti stále nízké vstupné 50 Kč dospělí, 30 Kč děti. Velmi oblí-
benou novinkou letošního roku je možnost zakoupení permanentek 
za cenu 300 Kč pro dospělého a 200 Kč pro děti. Nájem kiosku 
přináší částku 1 000 Kč měsíčně, nikdo jiný se mimo současného 
nájemce o možnost pronájmu nepřihlásil.
Představy o tom, že se dá na koupališti vydělávat, se zdají být liché. 
Rozdíly mezi příjmy a výdaji musí každý rok dofinancovat město ze 
svého rozpočtu. V globále pro čtyřtisícové město se 100 milionovým 
rozpočtem to není mnoho za takovou službu. Musíme si říci, že říze-
ný bazén s chemií a plavčíky by stál o řádově více.
Čistota vody je na samostatné povídání, vhledem k uzavřenému 
cyklu a klimatickým záležitostem se jedná o neustálé pracovní na-
sazení. Veškerá voda protéká přes hrubé mechanické filtry a ná-
sledně laguny, kde dochází k biologickému čištění prostřednictví 
vodních rostlin. Laguny jsou situovány kaskádovitě tak, aby voda 
protékala gravitačně zpět do bazénu, přes potok v jižní části are-
álu. Vzhledem k charakteru koupaliště je výskyt mikroskopických 
i drobných vodních živočichů zcela normální a svědčí o pozitivních 
vlastnostech vody. Její kvalita se měří povinně každých 14 dní, 
sleduje se stav bakterií, biologického obrazu a průhlednost vody. 
Výsledky testů jsou k nahlédnutí každému fyzicky na koupališti 
nebo na webu města. Voda nemůže být však křišťálová, protože 
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nepracujeme s chemií na bázi chloru. Koupající si mohou všimnout, 
že jsme doplnili do horního bazénu vzduchování, které přináší do 
vody více kyslíku a slouží jako prevence proti sinicím. Důležité jsou 
rovněž hygienické návyky a povinnosti návštěvníků biotopu. Vysoká 
návštěvnost může rovněž škodit, sledujeme normovou návštěvnost 
cca 500 lidí denně. Jsme však rádi, že každý rok navštíví biotop 
přibližně 8–15 tisíc lidí. 

Věřím, že záměr města vybudovat koupání pro lidi splnil svůj účel. 
Biotop využívají všechny generace, zejména rodiny s dětmi, na-
vštěvují ho místní občané i návštěvníci z okolí. Snažíme se o jejich 
maximální spokojenost a bezvadný chod koupaliště, aby sloužilo 
svým účelům i v dalších letech.

Ing. Michal Hodek, 
místostarosta města Blovice
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POMNÍKY KAMENICKÉHO A BĚLOHROBSKÉHO

V dnešním díle o památkách navštívíme mož-
ná trochu překvapivě blovický hřbitov, místo 
posledního odpočinku dvou významných 
blovických osobností – Františka Jaroslava 
Vacka Kamenického (1806–1869) a Vojtěcha 
Mikuláše Vejskraba Bělohrobského (1839–
1869), jejichž hroby byly v roce 1958 prohlá-
šeny za kulturní památky. Kulturní památkou 
totiž mohou býti objekty, které mají přímý 
vztah k významným osobnostem nebo his-
torickým událostem určitého místa. I když se 
Vacek Kamenický ani Vejskrab Bělohrobský 
v Blovicích nenarodili, spojili s naším městem 
část svých životů a zanechali v jeho historii 
výraznou stopu. 

Kněz, básník a velký vlastenec F. J. Vacek 
Kamenický se narodil 24. ledna 1806 v Ka-
menici nad Lipou jako druhé dítě ze sedmi 
v rodině řezníka a majitele hostince. Ve 12 le-
tech nastoupil na německé gymnázium do 
Jindřichova Hradce a poté studoval filozofii 
v Praze. A právě tam se rozvinulo jeho národ-
ní cítění a tam se také seznámil s českými ná-
rodovci. V roce 1825 uveřejnil mladý František 
Vacek pod pseudonymem Jaroslav Kame-
nický v Krameriově „Čechoslavu“ svoji první 
báseň „První květen“ a od té doby uveřejňo-
val v různých časopisech další básně. V roce 
1827 vstoupil do kněžského semináře v Čes-
kých Budějovicích a nedlouho po vysvěcení 
na kněze roku 1831 se stal zámeckým kap-
lanem v Březnici, kde tehdy sídlil nám velmi 
dobře známý hrabě Hanuš Kolovrat. Hrabě byl 
český vlastenec a podporovatel vědy a umění, 
byl jednatelem Národního muzea a kurátorem 
Matice české. A právě Hanuš Kolovrat Kame-
nického od začátku podporoval v jeho práci, 
bral ho s sebou na cesty, umožňoval mu práci 
a vzdělávání v zámecké knihovně a seznamo-
val ho s ostatními členy vlastenecky smýšlející 
české šlechty. Vacek Kamenický byl velmi 

vzdělaný, překládal z francouzštiny, italšti-
ny, angličtiny, polštiny a němčiny, byl rovněž 
výborným zpěvákem. Mnoho jeho básní ze 
sbírky „Písně v národním českém duchu“ bylo 
zhudebněno, z ní také pochází znárodnělá 
píseň „U panského dvora“, v Blovicích často 
zpívaná při různých příležitostech. V srpnu 
roku 1839 se Kamenický stěhuje do Týnce 
u Klatov, kde začíná působit už jako farář a na 
čas tak musí opustit svět poezie a věnovat se 
zanedbanému farskému hospodářství. Po 
pěti letech Týnec opouští a po roce stráveném 
v Merklíně přichází v září 1845 do Blovic, kde 
se po povýšení blovické farnosti na děkanství 
stává prvním děkanem. Kromě svých kněž-
ských povinností věnoval velkou pozornost 
blovické škole, v jejímž čele stál až do roku 
1868. Jeho zásluhou byla školní kronika od 

roku 1846 psána česky, kromě výuky nábo-
ženství seznamoval žáky s českou minulostí, 
bral je na výlety do přírody, učil je české písně 
a básně. Podporoval nemajetné děti, kterým 
rozdával nejen knihy a sešity, ale třeba také 
farní chléb, věnoval se rovněž vzdělávání do-
spělých. Jak už bylo uvedeno, byl Kamenický 
velkým buditelem národního cítění, a to nejen 
prostřednictvím své literární a pedagogické 
činnosti, ale také aktivní účastí na revolučních 
událostech v roce 1848 v Praze, za což byl po 
potlačení revoluce dán spolu s hrabětem Ha-
nušem Kolovratem pod policejní dohled.

Možná tak trochu ve stínu osobnosti dě-
kana Kamenického stojí jeho krajan a kolega,  
kantor V. M. Vejskrab Bělohrobský. Vojtěch 
Mikuláš Vejskrab se narodil 21. dubna 1839 
v Černovicích u Tábora v rodině chudého 
obuvníka. Ve svém rodném městě vychodil 
dvě třídy farní školy, v Českých Budějovicích 
pak pokračoval v letech 1857–1859 na němec-
ké reálce a další čtyři roky na utrakvistickém1 
učitelském ústavu. Němci na reálce ho oslo-
vovali Weiszgrab, on pak změnil své příjmení 
na pseudonym Bělohrobský. Učitelskou dráhu 

zahájil jako podučitel na farní škole v Merklíně, 
kde však působil jen ve školním roce 1860–
1861. Mnohostranným vzděláním, horlivostí 
v učitelském povolání i hudebním uměním se 
záhy stal velmi oblíbeným, mezi jeho nejbližší 
přátele patřila rodina Josefa Básela, nadles-
ního ve službě hraběte Hanuše Kolovrata, 
majitele tamního panství, dále spisovatel 
Jakub Arbes nebo hospodářský adjunkt Jan 
Žák2. Básel najal Bělohrobského, aby učil jeho 
dceru Annu3 a její dvě sestřenice hře na klavír. 
Brzy si ale všimnul Bělohrobského náklonnos-
ti k Anně a díky svému vlivu se postaral o to, 
aby byl mladý učitel přeložen na jiné místo. 
Tak se Bělohrobský dne 29. září 1861 stěhuje 
do Blovic, kde se ho jako mladšího kolegy ují-
má právě Vacek Kamenický. S merklínskými 

Pomníky Kamenického a Bělohrobského dnes (foto – archiv města)

F. J. Vacek Kamenický, 60. léta 
19. století (fotografie ze sbírky Muzea 
jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., 
inv. č. 4770)

Za památkami našeho města

Vojtěch Mikuláš Vejskrab Bělohrobský, 
60. léta 19. století (fotografie ze sbírky 

Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., 
inv. č. 4436)
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přáteli byl Bělohrobský i nadále v kontaktu, 
o čemž svědčí jeho bohatá korespondence. 
V Blovicích nastoupil 30. září 1861 jako prv-
ní podučitel na staré farní škole u kostela, od 
září 1863 pak učil v nově vystavěné školní 
budově na rohu dnešních ulic Americké a Bě-
lohrobského (dnes bytový dům č. p. 88), kde 
od listopadu roku 1862 až do své smrti obýval 
dva pokoje v prvním patře. Ve svém novém 
působišti mohl naplno rozvinout svůj vše-
stranný talent. V prvé řadě byl výborným a ob-
líbeným učitelem, přednášel na konferencích 
kněží a učitelů, kde se probíraly pedagogické 
a didaktické otázky, psal články do tehdejších 
odborných časopisů. Mistrně hrál na několik 
hudebních nástrojů, měl nadání i pro hudeb-
ní teorii, byl žádaným soukromým učitelem 
hudby. Spolu s Josefem Hyanem se v Blovi-
cích staral o chrámovou hudbu a zpěv. Složil 
celkem přes 30 vokálních a instrumentálních 
skladeb, skládal rovněž pro Zpěvácký spolek 
Kamenický, který ke konci roku 1866 založil 
a řídil. Velmi obětavě, většinou po nocích, opi-
soval noty a pro jejich zápis si linkoval čisté 
papíry. Ve spolkovém i společenském zpěvu 
kladl vždy velký důraz na národní a vlastenec-
ké písně. Rozsáhlá je i jeho literární činnost, 
která zahrnovala odbornou literaturu, beletrii, 
drama i poezii. Již od začátku svých studií 
miloval a propagoval český jazyk a české pí-
semnictví, svými vlasteneckými básněmi pak 
významně přispěl k šíření národního povědo-
mí na Blovicku. Jeho práce vycházely v časo-
pisech té doby – Pěstoun, Školník, Besedník, 
Poutník od Otavy, Prácheň, Zábavné večery, 
Květy, Humoristické listy nebo Lumír, záhy po 
jeho smrti otiskly např. časopisy Praha a Svě-
tozor jeho báseň Poslední prosby (časopis 
Praha pod názvem „Loučení“). Přesto nebyl 
za svého života široké veřejnosti znám jako 
literát a i po smrti mu jen pár deníků a časopi-
sů věnovalo trochu pozornosti, např. Národní 
listy, Učitelský kalendář nebo Lumír, v němž 
v roce 1873 na svého přítele vzpomněl Jakub 
Arbes. Bělohrobský vždy ostatní bavil a těšil, 
zahrnoval je dopisy a básničkami, ale v nitru 
byl velmi nešťastný, jednak z nenaplněné lás-
ky k Anně a potom k Terezce, dceři mlynáře 
Maškovského z Hradiště, který vztahu nepřál 
a všemožně mu bránil. Tížilo ho také vědomí 
chatrného zdraví, s nímž bojoval od útlého 
mládí, a které se stále zhoršovalo, navíc žil 
v poměrně velké bídě. Přes to všechno nebo 
možná právě proto dokázal svůj velmi krátký 
život naplnit tak rozsáhlým dílem hudebním, 
literárním i pedagogickým. 

Kamenický zemřel v březnu 1869, v čer-
venci téhož roku umírá i Bělohrobský. V roce 
1880 uspořádal v Blovicích Spolek akademiků 
plzeňského kraje Radbuza oslavu blovických 
básníků Kamenického, Bělohrobského a Jiro-
ty, zaměřenou ale zejména na Kamenického, 
který byl v té době již uznávaným básníkem. 
To pak napravil tehdejší akademik Antonín 
Šnajdauf, který po prostudování Bělohrob-
ského literární činnosti podal spolku Radbuza 
návrh na vydání jeho básní a v roce 1883 
skutečně vyšla sbírka „Básně a deklamace  
Vojt. M. V. Bělohrobského“. Z jejího výtěžku 
byl zásluhou spolku na starém hřbitově4 Bě-
lohrobskému vybudován pomník. O dva roky 

později, tedy v roce 1885 byl pak tamtéž odha-
len i pomník Vacku Kamenickému s jeho život-
ním heslem „S lidem a pro lid“. V září 1891 byl 
dostavěn a slavnostně vysvěcen nový (sou-
časný) hřbitov a bylo rozhodnuto o přenesení 
obou pomníků i s ostatky ze starého hřbitova 
na nové místo. Stojí v centrální části hřbitova 
a v roce 2013 zajistilo město jako jejich vlast-
ník kompletní obnovu, kterou provedla firma 
Kamenictví Otto. 

Na školní budově, kde Kamenický i Bělo-
hrobský vyučovali, byly na jejich počest v říjnu 
1925 odhaleny pamětní desky5 a jejich jména 
nesou i dvě blovické ulice – Bělohrobského od 
mlýna kolem lidového domu k ulici Americké 
a Kamenického od křižovatky u kostela smě-
rem ke hřbitovu. Památku Vacka Kamenic-
kého si v Blovicích pravidelně připomínáme, 
většinou u příležitosti výročí jeho narození 
nebo smrti, oslav se účastní i zástupci jeho 
rodné obce. Jako symbolickou oslavu druhé-
ho z básníků jsem na závěr vybrala několik 
veršů „žertovné“ deklamace „Žena a basa“, 
za kterou Vejskrab Bělohrobský získal cenu 
Vilímkova Besedníku:

ŽENA A BASA

Velevzácné shromáždění!
Znám dvě věci na tom světě,
bez nichž nikde dobře není
ani v zimě, ani v letě,
ani v noci, ani ve dne,
ani v mládí, ani v stáří;
kde z dvou těchto věcí není jedné,
tam je mrtvo jak v trapistském refektáři.
Jedna z těch dvou věcí, kteráž jak se sluší,
tvrdí každý bál i každou muziku,
tělo rozpocuje, kapsu suší,
kterou hned je zdaleka znát po křiku,
na niž drží staří i ta chasa,
to je, moji milí, – basa.
Druhá věc, až vlastně žádná věc,
nýbrž – jak to vezmem, – třebas osoba,
k tomu společností ozdoba –
– neboť ozdoby má hrozně ráda –
tedy tato druhá věc, 
anaž se té první ve všem podobá,
to je, společnosti velectěná,
to je – žena.
Kmotr Bárta, basař kapitální,
k tomu manželíček exemplární,
říkávával za onoho času:
„Není přes mou ženu, není přes mou basu!
Basa vydělává, žena utrácí,
basa tanečníky, žena mne zas trmácí.“
.
.
.
Basa na jednu se nohu staví;
žena zase ráda na patu,
aby mohla muže v stálém zdraví
z pode špičky dostat pod patu.
.
.
.
Známo je snad zkušenosti vaší,
že, čím basa starší, tím je dražší. –
Tak i ženin hlásek časem
vytříbí se v jasný tón –
zpíváť potom sopranem i basem;

třebas, dokud byla maličká,
cinkávala jako rolnička,
v stáří trefí hlučet jako zvon.
.
.
.
Avšak teď už dost! už musím přestat radši
a si marně neškodit;
tu a tam se mnohé líčko mračí,
moh´ bych s tou svou řečí špatně pochodit.
Já jsem nechtěl, dušinky mé zlaté,
naproti vám táhnout polem;
vždyť mne, že jsem dobrák, znáte!
Povídal jsem jenom slova Bárty,
co mi řekl, když jsme hráli v karty.
Vímť já, když to vezmem kol a kolem,
že i žen i bas je potřeba
jako soli do chleba.
.
.
.
A k těm slovům důkaz vám,
dá-li Pánbůh, také dám,
až se s ňákou hezičkou
libozvučnou basičkou
někdy k vůli potěšení
odhodlám přec ku ženění.
Potom, jako dneska, zvolám zase:
Sláva dobré ženě! Sláva dobré base!

Irena Hambergerová
MěÚ Blovice

Poznámky v textu:
1) dvojjazyčný (v tomto případě česko-německý)
2) Jan Žák byl nejprve adjunktem v Merklíně, potom 
správcem v Ježovech u Merklína, dále v Pteníně, kde 
se oženil s jednou z neteří Josefa Básela  
a v letech 1872– 892 byl ředitelem hradišťského 
panství hraběte Pálffyho. 
Při pobytu v Blovicích působil v jeho rodině jako 
domácí učitel František Raušar. 
3) Anna Báselová se později vdala za chudenické-
ho lékaře Kvapila, jejich syn Jaroslav byl slavným 
básníkem.
4) Hřbitov vybudovaný v roce 1826 v místě dnešního 
učiliště po zrušení původního hřbitova u kostela. 
Současný blovický hřbitov byl dostavěn a slavnostně 
vysvěcen v září 1891.
5) V 90. letech byly obě desky přemístěny na budovu 
bývalé farní školy u kostela, dnes zubní oddělení 

Odznak Zpěváckého spolku Kamenický 
(fotografie ze sbírky Muzea jižního 

Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 1642)
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Zdroje:
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Budova staré školy vlevo nad vchodem obnovená deska 
Bělohrobského po slavnostním odhalení, 

vpravo deska Kamenického r. 1969 
(fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích)

INFORMACE SPRÁVNÍHO ODDĚLENÍ MĚÚ BLOVICE

Městský úřad Blovice informuje

Oslava 100. výročí úmrtí Kamenického v r. 1969 (fotografie ze sbírky 
Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12731-14)

Pomníky Kamenického a Bělohrobského na pohlednici z r. 1904 
(fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích p. o. 

inv. č. 14753-1)

VÝZNAMNÉ VÝROČÍ – DIAMANTOVOU SVATBU – 60. let společného života 
oslavili dne 30. 7. 2020 v rodinném kruhu manželé Hana a Jiří Uzlovi 

z Hradišťského Újezda čp. 22. 

Blahopřejeme!

Hana Brejchová
vedoucí správního oddělení MěÚ Blovice
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Město a životní prostředí
Konec léta je za námi a je čas se vrátit k tématu, které jsme v červnu 
opustili. Vzpomínáte? Náš poslední příspěvek v této rubrice začínal slo-
vem „Prší!“. A o tom budeme dnes psát. Pršelo totiž dál a někde celkem 
hodně, a tak se ke slovu dostaly zase jiné věci: „se suchem to není zas 
tak špatné!“, mohli jsme se dočíst. Skoro by měl jeden strach, že pomalu 
všeobecně přijímaný fakt, že vody je méně (tedy ve skutečnosti jí není 
méně, jen je jinak distribuovaná v čase, jinak řečeno neprší rovnoměrně, 
ale nárazově a pak hodně; problém tak není v množství srážek ale v tom, 
že vodu přívalových dešťů lze v naší krajině jen obtížně zadržet), přestal 
být pro mnohé zajímavý.
V minulém díle jsme naznačili, že problém s vodou často plyne z toho, 
v jaké krajině aktuálně žijeme. Naše slova bych rád dokumentoval na pří-
kladu obce Počítky, o které pojednává článek Jindřicha Durase a Klary 
Salzmann v časopise Ekolist z 23. 6. 2020 s názvem „Povodně přinesly 
i poučení. Budeme ho umět využít?“ Článek byl krácen, upraven, se sou-
hlasem obou autorů.

Po pěti letech sucha konečně vytoužený déšť. Bohužel se rychle uká-
zalo, že tam, kde zapršelo víc, došlo na slova odborníků, že až začne 
pršet, nebudeme umět dešťovou vodu řádně zachytit. A logika je jasná: 
kde vodu nezachytíme, tam se nevsákne a nedoplní vodu podzemní, ale 
rychle steče v bleskové povodni, která způsobí materiální škody nebo 
i ztráty na životech.
Média nabízejí každý den nové a nové zprávy o povodních a s nimi spo-
jených pohromách po celé republice. Nenabízejí už, bohužel, jiný dů-
ležitý úhel pohledu – byly všechny škody opravdu vždy způsobeny 
pouze deštěm a může za ně tedy příroda, nebo situaci zhoršily – či 
někde dokonce způsobily – naše zničující zásahy do krajiny? Te-
prve když se začneme zabývat touto otázkou, můžeme získat i nějaké 
poučení. 
V obci Počítky, vzdálené asi 4 km od Žďáru nad Sázavou se voda se 
valila dle údajů médií ve výšce až 1 metru. Podívejme se ale, jak vypadá 
situace v místě, protože to je pro bleskové povodně rozhodující. Na obr. 
2 vidíme na první pohled idylickou krajinu s nějakou rozptýlenou zelení.
Důležitý je ale též pohled na vrstevnice, tedy na svažitost terénu (obr. 3). 
A tam už je patrné, že situace až tak příznivá není, protože stráně okolo 
jsou poměrně svažité. A čím je svah kolem obce strmější, tím je samo-
zřejmě rizikovější, a tím důležitější jsou také opatření pro zadržení sráž-
kové vody, aby se rychle nevydala zpustošit obec pod svahem.
Podívejme se na dvě části povodí nad obcí podrobněji. Na východ od 
obce je poměrně velký půdní blok s nápadnou stružkou uvnitř. Z po-
hledu na mapu s vrstevnicemi je zřejmé, že při zcelování pozemků 
hlava nehlava byla rozorána údolnice, kudy vždycky přirozeně odtéka-
la voda. Že se při rozorávání mezí někdy v padesátých létech postupo-
valo nikoli podle rozumu, ale podle politického zadání, a vznikala tedy 
díla, která můžeme směle ohodnotit jako zločiny proti krajině a vodní-
mu režimu, to se dá pochopit. Horší k chápání je, že se taková úprava 
pozemku udržela až do dnešní doby, přestože rok co rok odtéká tou 

údolnicí spousta ornice a kromě jiného i zazemňuje malý rybník níže. 
Severovýchodně od obce (obr. 4 a 5) se nachází poměrně strmý svah, 
ale zdá se, že je rozdělen zelenými pásy. Když se ale podíváme na 
vrstevnice, je jasné, že ty zelené pásy nejsou napříč svahem, ale po 
svahu, takže odtok vody nikterak nezpomalují. Voda tak má otevřenou 
cestu rovnou do vsi!

Povodeň v obci Počítky

Obec Počítky, celkový pohled

Počítky, severovýchodní část lokality
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Bývá užitečné se podívat, jak si poradili s terénem naši předkové. Ve-
řejně dostupný mapový portál ČÚZK nabízí historické pohledy. Výsek 
mapy z let 1830–1840, ukazuje, že svah nad obcí Počítky byl předělen 
mělkým údolíčkem, kde byl dokonce malý rybník. Letecká fotografie 
z roku 1951 ukazuje, že na svahu nad obcí byla políčka rozdělena příčně 
svahem. Takže předkové to tady měli – na rozdíl od současníků – docela 
dobře vychytané…
Tolik příklad Počítek, na ilustraci toho, že nelze vše svalit na počasí. Dle 
údajů Ministerstva zemědělství byly povodňové škody za posledních 
17 let (bez těch letošních) ve výši zhruba 190 miliard korun. Přitom pre-
ventivní opatření by stála mnohem méně! 
O centrálním přístupu ke krajině si nelze dělat velké iluze; co však lze 
změnit je lokální přístup k jednotlivým mikropovodím. Zatím se těší znač-
né pozornosti suché poldry, tedy jakési prázdné nádrže, kde se voda 
z větších srážkoodtokových událostí zadrží a pak postupně neškodným 
průtokem odtéká. K dalším opatřením patří zejména dělení dlouhých 

svažitých lánů mezemi, cestami či pásy vegetace, dále obnova dříve 
rozoraných údolnic. 
Zásadní vliv má samozřejmě i dobrý stav orné půdy, zejména dostatek 
organické hmoty je důležitý pro dobrou schopnost vodu zasakovat – 
a rozdíl ve schopnosti pojmout dešťovou vodu může činit mnoho desítek 
litrů na každý metr čtvereční. Důležité jsou také revitalizace drobných 
vodních toků, včetně obnovy či vytváření nových tůní. Jak již bylo na-
značeno výše, každé řešení v krajině musí být dlouhodobé, komplexní 
a musí vycházet z podmínek v jednotlivých územích. Žádné jednorázové 
vládní nařízení či ministerská vyhláška tu nevyřeší vůbec nic.
Touto dlouhou cestou jsme se vydali i my, město Blovice. Například 
prostřednictvím projektu Modrá a zelená infrastruktura města Blovice, 
které bylo veřejně projednáváno v červnu letošního roku a přineslo další 
návrhy, které jsou postupně zapracovány. 

Pavel Vlach, člen Rady města Blovice
Klara Salzmann, členka Komise životního prostředí Rady města Blovice

Vážení čtenáři, od posledního čísla BN uplynuly skoro dva mě-
síce, ale jistě si vzpomenete na to, že tato rubrika se po racích 
začala zabývat další skupinou živočichů symbolizující ochranu 
přírody – obojživelníky.
Seznámili jsme se s tím, že u nás žije pouze 21 druhů obojživel-
níků (což je ale skoro dvakrát tolik než například plazů), z toho 
8 druhů ocasatých obojživelníků (7 druhů čolků a 1 druh mloka) 
a 13 druhů žab. Seznámili jsme se s výzkumem, který zpochybnil 
„obecnost“, tedy hojnost dvou druhů – ropuchy obecné a čolka 
obecného. Naznačili jsme, že obojživelníků v krajině ubývá – 
vrcholem tohoto seriálu bude popsání skutečností, které vedou 
k jejich mizení, ale nejdříve pěkně popořádku. Musíme se nejdřív 
seznámit s biologií obojživelníků a jejich nároky na prostředí.

Naše ropuchy
Dnes se podíváme na skupinu tří druhů žab, které nesou stejný 
český rodový název – ropucha. Vzhledem k tomu, že slovo „ro-
pucha“ je v češtině považováno za synonymum něčeho nehez-
kého, jedná se o skupinu, ke které už předem někteří přistupují 
s nevraživostí nebo odporem. Pokusím se úhel pohledu alespoň 
některých změnit. V ČR žijí tři druhy ropuch: ropucha obecná 
a ropucha zelená (obě najdeme hojně i v Blovicích) a vzácná ro-
pucha krátkonohá.

Ropucha obecná – dobrý soused
Ropucha obecná (Bufobufo) je relativně stále hojný druh, který 
dorůstá velikosti asi 7–15 cm; patří tedy mezi naše největší žáby. 
Samice jsou významně větší než samci. Tento druh je většinou 
samotářský, aktivní za soumraku a v noci, kdy se pohybuje v te-
rénu pomalým krokem nebo krátkými poskoky. 

Vzhled ropuchy není pro mnohé příjemný; její tělo je zavalité, 
kůže je bradavičnatá, zvrásněná. Na dotek je však příjemná a ne-
příliš slizká (přitom právě tvrzení, že je slizká, patří mezi obvyklé 
odpovědi, proč se lidé ropuchy štítí). Za očima má takové hrbol-
ky, parotidy, které vylučují jed, který má podobu bílé viskózní 
tekutiny. Tento jed ale ropucha vylučuje až při opravdu hrozícím 
nebezpečí (tedy při běžné manipulaci je zvíře nevyloučí) – vylu-
čovaný sekret bych rozhodně nedoporučoval ochutnávat nebo si 
dávat do očí; způsobuje totiž pálení sliznic, vyrážku, ale i křeče 
nebo poruchy trávení. Ropuše to ale nemůžeme mít za zlé – je to 
pomalý, jinak velmi chutný kus masa, bez jedové ochrany by se 
stala kořistí mnoha různých predátorů.

Proč je ale ropucha naším dobrým sousedem?
Živí se totiž různými suchozemskými živočichy – měkkýši, žíža-
lami, pavouky, svinkami, mravenci, brouky, ale velké samice loví 
i malé myši. V našich zahradách významně hubí různé škůdce, 
především druhy s noční aktivitou, které unikají hmyzožravým 
ptákům. A její efektivita v hubení nočních škůdců je srovnatelná 
nebo vyšší než u pěvců. Svou kořist ropucha zpozoruje teprve 
zblízka při jejím pohybu. Útočí pouze na živou, pohybující se ko-
řist. Zmocní se jí rychlým vymrštěním jazyka a okamžitě ji také 
polkne. Větší kořist pak loví přímo čelistmi.

Jak jsem již psal, ropuchy jsou samotáři; to se však v předja-
ří, kdy táhnou k vodním plochám, změní (primárně táhnou k těm 
místům, kde se samy vylíhly a přeměnily se z pulce, pokud ty 
lokality stále existují). Pak se v desítkách až tisících objevují na 
řadě vodních ploch. Často lze spatřit velkou samici, jak na zá-
dech nese pevně přichyceného samce již mnoho stovek metrů od 
cílové vodní plochy. Tento úchop se nazývá amplexus a neslouží 
jen k tomu, aby samec ze samice nespadnul; samec také tlakem 
přispívá ke kladení vajec, které ropucha obecná odkládá v po-
době dlouhého dvojitého slizovitého pásu s malými kulovitými 
černými vajíčky (obr. 2).

Samci si odchytáváním samic ještě na souši chtějí zajistit jis-
totu oplození jejich vajíček svými spermiemi. To ale není vždy 
jisté; samců je většinou mnohem více než samic a v touze po 
rozmnožování se ve vodě chytají všeho, co se hýbe – volných sa-
mic, samic s již přichyceným samcem, jiných samců, ba dokonce 
i jiných druhů žab. Mnohdy to vede k vytvoření klubka samců, 
uvnitř kterého je samice, která sexuální náruživost samců nepře-
žije – mnoha amplexy prostě umačkána. 

K tomuto aktu dochází podle počasí v únoru až dubnu. O ně-
kolik dnů až týdnů později je pak lokalita doslova zaplavena mi-
lióny malých černých pulců, ze kterých v létě metamorfují malé 
hnědé bradavičnaté žabky, které doslova uskakují pod nohama. 
Nenechme se ale mýlit; mortalita (úmrtnost) pulců i mladých ža-
bek je obrovská. 

Symboly ochrany přírody

Obr. 1: Ropucha obecná, pár v amplexu. Foto: Pavel Vlach, 2015
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Ropucha zelená – maskovaný noční zpěvák
Ropucha zelená (Bufotesviridis) je dalším synantropním druhem 
(tj. žijícím ve městech v soužití s člověkem). Najdeme ji nejčastěji 
po teplejším pozdně jarním dešti, když se vracíme se soumrakem 
nebo později domů. Je mnohem menší, dosahuje velikosti asi 
8 cm. Svým zbarvením aspiruje na nejkrásnější naši žábu, kon-
kurovat jí dle mého názoru může jen rosnička: na světle šedém 
nebo olivově zeleném podkladu jsou ostře ohraničené sytě zele-
né skvrny; prostě má „maskáč“, který je navíc na bocích někdy 
doplněn sytě červenými skvrnkami.

Co je ale na této žabce líbezné úplně nejvíc, je její zpěv; v ob-
dobí rozmnožování se ozývá jemným cvrčením „crrrrriiíííí“, které 
celou noc neutuchá a připomíná cvrčilku nebo nějakou kobylku; 
je ale mnohem vytrvalejší. Musím přiznat, že několik nocí pod 
širákem doprovázených zpěvem této žabky patří dodnes mezi 
nezapomenutelné.

Ropucha krátkonohá – žába, která běhá
Ve výčtu posledním druhem je ropucha krátkonohá (Epidaleaca-
lamita). Velikostně odpovídá ropuše zelené, může být i podobně 
zbarvená, stejně jako může být zbarvená podobně jako ropucha 
obecná. Co jí ale vždy odlišuje, je výrazný pískově žlutý pruh, 
který se táhne středem zad od hlavy až ke konci zad. 

Ropucha krátkonohá je velmi vzácná; preferuje lehké písčité 
půdy, protože se ráda a dobře zahrabává. S písky, které dlouho 
neudrží vodu, souvisí i její další vlastnosti – dobře snáší sucho 
a rozmnožuje se ve vysychajících kalužích, ve kterých její vývoj 
probíhá velmi rychle. Díky tomuto způsobu rozmnožování a fak-
tu, že cca půl roku leží zahrabaná hluboko v písku, je tento druh 
obtížné v přírodě najít. 

A když už ji najdete a budete jí chtít chytit, překvapí vás jinou 
svou zajímavou vlastností: je opravdu velmi velmi rychlá, rozhod-
ně rychlejší, než byste čekali. Vím o tom, a stejně jsem si svou 
první ropuchu krátkonohou v NPR Břehyně – Pecopala v roce 
2010 nechal utéct. 

A to je dnes vše, milí čtenáři. Těším se na příště, to se společ-
ně podíváme na všech našich šest druhů skokanů!

Pavel Vlach

Obr. 4: Ropucha krátkonohá. Foto: David Perez, 2010

Obr. 2: Snůška ropuchy obecné. Foto: James Lindsey, 2005

Obr. 3: Ropucha zelená. Foto: Richard Bartz, 2009
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BABÍ LÉTO NA HRADIŠTI 
Vážení a milí příznivci Muzea jižního Plzeň-
ska v Blovicích, p. o.,

Začínáte už bilancovat uplynulé prázd-
niny a se slzou v oku vzpomínáte, jak krás-
ně vám bylo na chalupě, když jste nikam 
nechvátali a mohli jste se procházet po lese 
nebo strávit celý den s knihou v ruce? Po-
čítáte, kolik kilometrů jste zdolali na kole, 
v autě, ve vlaku, nebo po vodě? Nebo jste 
myšlenkami ještě na pláži a neruší vás 
nic než šumění moře? Ano, je to tak, let-
ní prázdninová pohoda se pomalu vytrácí 
a všichni se dostáváme do každodenního 
tempa. To ale není důvod ke smutku! I bě-
hem nastávajícího podzimu se můžete těšit 
na zajímavé akce, které jsme pro vás při-
pravili. Tady je přehled těch zářijových.

V Blovicích zažene chmury po ukonče-
ných prázdninách pouť. Slavnosti města 
Blovice letos začínají již ve čtvrtek 10. 9., 
kdy proběhne vernisáž výstavy kreseb pana 
Jaroslava Hodka Paměť Blovic. Při této pří-
ležitosti bude v 17 hodin vysvěcena rodin-
ná hrobka Kolowratů a Pállfyů. Těšit se 
můžete na odborný výklad kolegy Mgr. Mi-
chala Červenky, který přiblíží historii hrob-
ky. Během víkendu si ale určitě udělejte čas 
také na návštěvu zámku Hradiště. V sobotu 
12. 9. tu proběhne další ročník festivalu 

Západočeské baroko, pořádaného Plzeň-
ským krajem. Od 10 do 17 hodin pro vás 
bude připraven program, ze kterého si jistě 
vybere každý. V 10.30, 13.30 a 15.30 ho-
din začínají komentované prohlídky výsta-
vy Proměny zámku Hradiště, věnované 
historii zámku od konce 15. století až po 
současnost s důrazem na barokní vývojo-
vou etapu. Děti vezměte určitě s sebou! Pro 
ně bude připraven speciální doprovodný 
program Dětství v zámeckém parku, který 
startuje v 10.30 a ve 14.30 hodin. Během 
celého dne bude navíc v parku k dispozici 
samoobslužná stopovačka, na níž se třeba 
dozvíte, jak baroko chutnalo, vonělo a pa-
rádilo se… Nabiti informacemi i zážitky se 
můžete v 17.30 hodin pohodlně usadit do 
zámecké kaple sv. Ondřeje a zaposlouchat 
se do barokních melodií při Recitálu ZUŠ 
Blovice. Kdo si bude chtít od kultury trochu 
odpočinout, ten může dorazit až v 19.30 
hodin na koncert známého Sojkova kvar-
teta z Plzně. Barokní den zakončí překrás-
ný barokní ohňostroj s hudbou ve 21 ho-
din. V pátek 11. 9. a v sobotu 12. 9. bude 
zámecký park průchozí od 10 do 19 hodin 
i brankami na Husinu a Bohušov.

Ve čtvrtek 17. 9. v 17 hodin se stane 
zámecká kaple sv. Ondřeje dějištěm další 
krásné události – slavnostního křtu knihy 

Frank Wenig. Novinář, spisovatel a spo-
lupracovník Josefa Skupy, jejíž autorkou 
je PhDr. Jitka Bílková. Publikaci představu-
jeme v samostatném článku.

Milovníci hudby jistě každoročně netr-
pělivě vyhlíží září, protože se těší na skvě-
lé Haydnovy hudební slavnosti. Jeden 
z festivalových koncertů se již tradičně 
odehraje na zámku Hradiště. Přijďte zakon-
čit sváteční den 28. 9. v 19 hodin na kon-
cert La Barbarissima – Pocta Barbaře 
Strozzi v podání Ireny Troupové (soprán) 
a Filipa Dvořáka (cembalo).

Hned 29. 9. potěšíme pro změnu nad-
šence do historie. V 17 hodin naváže ko-
lega Mgr. Michal Červenka a Mgr. Dana 
Hradilová na přednáškový cyklus o historii 
zámku Hradiště. Přednáška Podnikatel-
ská rodina Klikarů a zámek Hradiště 
(1918–1945) bude ochutnávkou další z ka-
pitol připravované publikace Zámek a pan-
ství Hradiště.

Tak vidíte, milí návštěvníci, pořád je co 
objevovat a na co se těšit. Přeji vám co nej-
příjemnější návrat z dovolené, co nejhladší 
start do nového školního roku a ať během 
září jenom záříte!

Mgr. Tereza Pelcrová
Muzejní pedagog a PR

Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích
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POJĎTE DÁL … 
Kolega Jirka Bouda je muž mnoha doved-
ností, zkušeností a zálib. V Muzeu jižního 
Plzeňska pracuje na pozici vedoucího Ar-
cheologického pracoviště, je kurátorem 
sbírkového fondu a zároveň zastupuje paní 
ředitelku PhDr. Radku Křížkovou Červe-
nou. Realizuje archeologické výzkumy, pu-
blikuje, přednáší ve školách a v muzeu, při-
pravuje výstavy, připravuje komentované 
prohlídky pro veřejnost. Do Blovic dojíždí 
z rodné Plzně již od roku 2004.
„Současný  archeolog  musí  být  tak  tro-
chu  i  manažer“,  říká  v  rozhovoru  kolega 
Mgr. Jiří Bouda.
Text: Mgr. Tereza Pelcrová

V čem vlastně spočívá práce archeologa 
v regionálním (okresním) muzeu?
Hlavní náplní Archeologického pracoviště 
je zajištění záchranných archeologických 
výzkumů a dohledů na celém jižním Plzeň-
sku. Výsledky výzkumů odborně vyhodno-
cujeme a výsledky prezentuji i na meziná-
rodních konferencí, například Archaeologia 
historica zaměřená na středověk, ze které 
vychází stejnojmenný sborník, nebo dříve 
na konferenci Forum Archaeologiae Post-
-Medievalis, se zaměřením na novově-
kou archeologii se sborníkem Studies in 
Post-Medieval Archaeology. Důležitá je 
i prezentace ve sborníku Archeologie zá-
padních Čech, které vydává ZČM v Plzni. 
A samozřejmě příspěvky v našem sborníku 
Jižní Plzeňsko, jehož jsem i výkonným re-
daktorem. 
Rovněž jsem byl konzultantem několika ba-
kalářských a diplomových prací s tématem 
archeologie. 
A nesmím zapomenout na účast při práci 
odborných komisí, jsem členem Archeolo-
gické komise AMG ČR, Krajské archeolo-
gické komise a České archeologické spo-
lečnosti. 

Jaké archeologické výzkumy jsi v po-
slední době vedl?
Důležitý byl výzkum při odvodnění koste-
la sv. Jana Evangelisty v Blovicích v roce 
2016, kde jsme v místě bývalého hřbitova 
zdokumentovali novověké pohřby a zajíma-
vé výsledky přinesla jejich antropologická 
analýza. Asi nejrozsáhlejší výzkum probě-
hl ve Vrčeni v letech 2018/19 při přístavbě 
místní školy. Opět v místě zaniklého novo-
věkého hřbitova byl mimo jiné získán vzác-
ný soubor tzv. medailek ze 17. až 19. století. 
A začátkem letošního roku jsme provedli ve 
spolupráci se ZČM v Plzni důležitý záchran-
ný výzkum v Dobřanech, kde jsme našli 
a zdokumentovali část sídliště z pozdní doby 
bronzové. 

A co další náplň Tvé práce?
Samozřejmě přednášky, jak pro školy, tak 
pro veřejnost. Dále příprava výstav. V po-
slední době Archeologické pracoviště při-
pravilo ve spolupráci s dalšími institucemi 
dvě velké výstavy: Keltové v západních 
Čechách (2017) a Zrození kovu – příběh 
bronzu a železa (2019). A archeologickou 

část má i momentálně probíhající výstava 
Proměny zámku Hradiště. 

Co Tě na práci archeologa nejvíc baví? 
Co Ti dělá radost?
To, že naše výzkumy nejen přinášejí zásad-
ní poznatky ke studiu regionálních dějin, 
ale že přispívají k poznání historie v mno-
hem širším kontextu. A že důležité výsled-
ky výzkumů mohu prezentovat odborníkům 
i široké veřejnosti prostřednictvím předná-
šek a odborné publikační činnosti. 

Letos se naše muzeum zapojilo do akce 
Archeologické léto. Přibliž, prosím, čte-
nářům, o co šlo a jak projekt hodnotíš?
Jedná se o projekt Archeologických ústa-
vů v Praze a v Brně, ke kterému se při-
pojila další archeologická pracoviště po 
celé republice. Naše muzeum připravilo 
5 exkurzí do Šťáhlavského polesí, kde 
účastníci navštívili s odborným výkladem 
několik dochovaných archeologických lo-
kalit: mohylové pohřebiště Hájek, zaniklou 
středověkou vesnici Dolní Neslívy, zbytky 
středověkých úvozových cest a dozvě-
děli se něco o významném archeologovi 
F. X. Francovi, jehož 110. výročí úmrtí si 
letos připomínáme. Vzhledem ke kladným 
ohlasům plánujeme podobnou akci i na 
příští rok. Zároveň zařadíme podobný tip 
exkurzí do stálé nabídky našeho muzea.

Jaký nejcennější archeologický exponát 
máme ve sbírkovém fondu muzea?
Není možné říct, který je nejcennější, každý 
předmět má svou vypovídací hodnotu. Velmi 
důležité jsou soubory ze středního eneolitu 
z výšinných sídlišť kultury chamské (Vlkov 
– Babiny, Srby). Z období středověku bych 
jmenoval nálezový soubor získaný při výzku-
mu přímo na zámku Hradiště, kde výzkumy 
probíhají již od roku 2004. Výraznou část ar-
cheologické sbírky našeho muzea nyní tvoří 
artefakty z období novověku, získané při 
záchranných archeologických výzkumech, 
především z lokalit Blovice, Nepomuk, Vr-
čeň, Merklín, ale i z mnoha dalších. 

Prozraď čtenářům, co se chystá v pod-
zemí zámku. Na co se mohou návštěv-
níci těšit?
V loňském a letošním roce probíhá celková 
revitalizace sklepů pod východním a čás-
tečně severním zámeckým křídlem. Jsou 
opraveny fasády, provedena nová elektro-
instalace, udělán nový vstup, vše velmi cit-
livě a památkově správně. Stavba přinesla 
i množství zajímavých nálezů, objevili jsme 
pod vrstvou betonu původní kamennou 
dlažbu a středověké zdivo původní tvrze. 
Prostory v nejstarší středověké části Hra-
dišťského zámku bychom chtěli návštěvní-
ků představit již letos na podzim, a protože 
se snad jedná o nejpůsobivější prostor na-
šeho zámku, plánujeme zde stálou archeo-
logickou expozici.  

Spousta našich nejmenších návštěvní-
ků touží po tom stát se archeologem. 
Řekni nám, jaké předpoklady musí mít 
správný archeolog a popiš nám, jak prá-
ce archeologa vypadá v praxi?
Především každého archeologa jeho práce 
musí bavit. Já mám štěstí, že se mi koníček 
stal zaměstnáním. Většina práce v terénu 
jsou tzv. dohledy při stavbě domů, při nej-
různějších výkopových pracích, často ne-
gativní, bez nálezu, ale to nesmí správného 
archeologa odradit. Záchranné výzkumy 
probíhají v součinnosti se stavbou, takže 
archeolog musí pracovat v terénu v létě 
v zimě, koordinovat výzkum se stavbou, 
dohlížet na pravidelné geodetické zamě-
řování výzkumu, zajistit správné popsání 
a uložení všech nálezů. Takže současný 
archeolog musí být tak trochu i manažer. 

Jirko, naše muzeum letos slaví 20 let. 
Co bys mu do dalších let popřál?
Mnoho krásných výstav, hodně spokoje-
ných návštěvníků a doufám v brzkou rea-
lizaci již zmíněné archeologické expozice. 

Děkuji Ti za rozhovor a přeji spoustu ne-
jen archeologických úspěchů!
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BLOVICKÉ OSOBNOSTI
– RADIMÍR VYORÁLEK
V loňském roce jsme si připomněli dramatic-
ké události listopadové revoluce roku 1989. 
Před více než třiceti lety se po celé zemi pro-
bouzela občanská společnost a vznikala ob-
čanská fóra (OF). V těchto bouřlivých časech 
byl jako mluvčí blovického Občanského fóra 
zvolen pětašedesátiletý Radimír Vyorálek. 

Narodil se 2. července 1924 v Otrokovi-
cích. Školní výuku započal v jihočeských Ne-
tolicích, obecnou i měšťanskou školu dokon-
čil v Blovicích. Studoval na gymnáziu, poté 
přestoupil na obchodní akademii v Plzni, kde 
maturoval až v roce 1945. 

V období druhé světové války byl totál-
ně nasazen na práci v Říši. Umístěn byl do 
Drážďan, kde se společně s dalšími občany 
protektorátu podílel na budování nacistického 
válečného průmyslu. Během května 1945 se 
aktivně zapojil do protinacistického povstání 
v Blovicích. Patřil ke generaci silně ovlivněné 
levicovým hnutím. Byl členem Sociální de-
mokracie a jedním ze zakladatelů blovického 
Svazu české mládeže. 

Od roku 1945 působil jako redaktor Mladé 
fronty. Později pracoval v Okresním průmyslo-
vém podniku v Plzni a jako frézař blovického 
provozu ETD Škoda Doudlevce. V rámci toho-
to podniku se stal v 60. letech vedoucím Zá-
vodního klubu ROH (Revoluční odborové hnu-
tí) Škoda Blovice. Byl také hercem blovického 
divadelního souboru J. K. Tyla, který působil 
v rámci závodního klubu. Během 60. let pra-
coval jako hlasatel v závodním a v městském 
rozhlase po drátě. Do vysílání přejímal zprávy 
z novin a připravoval i pravidelné komentáře 
k aktuálnímu dění ve městě i mimo něj.

Ve tvorbě rozhlasových komentářů pokra-
čoval i po srpnové okupaci roku 1968. Aktivně 
vystupoval za pokračování demokratizačního 
procesu. Ve vysílání neustal ani po nastupu-
jících zákazech. Nakonec byl nucen přestat 
vysílat úplně. Zásadní zvrat v jeho osobním 
životě přišel s nastupující normalizací. Dne 
7. ledna 1971 byl zatčen, vězněn, dlouho-
době vyslýchán a nakonec byl odsouzen na 
18 měsíců nepodmíněně. Z vazby byl pro-
puštěn dne 12. dubna 1973. Do svého pů-
vodního zaměstnání se nemohl vrátit. Během 
70. a 80. let byl ostrakizován a normalizační 
represe se nevyhnuly ani jeho rodinným pří-
slušníkům. Po propuštění pracoval postupně 
jako cestář, pracovník ČSD Starý Plzenec 
a jako hostinský v blovické sokolovně. V dů-
chodu pak pracoval jako údržbář a kotelník 
v blovickém obchodním středisku. 

Od svého mládí byl aktivním a úspěšným 
sportovcem. Angažoval se v blovickém Soko-
le. Věnoval se házené a také tenisu. Je auto-
rem publikace 90 let tělovýchovy v Blovicích 
z roku 1979 a 100 let tělovýchovy v Blovicích 
z roku 1989.

V roce 1989 se jako mluvčí OF Blovice 
velkou měrou podílel na navázání úspěšného 
dialogu s tehdejším vedením města. Získal 
dokonce post okresního koordinátora OF. 
Revoluční události ho však zastihly ve velmi 
špatném zdravotním stavu. V červnu 1990 
se ještě zúčastnil prvních porevolučních svo-
bodných voleb, ale již záhy dne 2. srpna 1990 
umírá.

Mgr. Michal Červenka, vedoucí 
Oddělení historie a společenských věd

Použitá literatura a prameny:
Josef Koželuh. Pocta  rodákům. Blovice 
1991.
Státní okresní archiv Plzeň-jih se sídlem 
v Blovicích, kronika obce Blovice, 1968–
1989, str. 276–297.
Státní okresní archiv Plzeň-jih se sídlem 
v Blovicích, kronika obce Blovice, 1990–
1997, str. 7–107.
Zpravodaj města Blovic, Blovice: Místní ná-
rodní výbor, číslo 1–5, 1990.

Mezi nejzajímavější exponáty výstavy Pro-
měny zámku Hradiště patří několik frag-
mentů historického dřevěného vodovodního 
potrubí.

Byly získány při záchranném archeologic-
kém výzkumu během akce Čistá Berounka 
v roce 2011 v místní části Hradiště, v ulici 
K Vlčicím. Potrubí zajišťovalo přívod vody na 
gravitačním principu z Poplužního rybníku pro 
potřeby panského dvora a zámku Hradiště. 

Dřevěné potrubí vyráběli a spojovali tzv. 
rourníci (v našem regionu často z podhůří 
Brd), což byla až do poloviny 19. století vá-
žená a ctěná profese. Potrubí je vyrobeno 
z borovice (Pinussp.). Borovicové dřevo je 
bohaté na pryskyřici a lépe odolává tlení. 

Nejdelší dochovaný vystavený fragment 
má délku 1,3 m (maximální délka mohla být 
až 5 metrů) a průměr 36–37 cm. Průměr 
vnitřního průtočného otvoru je cca 9 cm. 
Na vyvrtávání se požívaly nebozezy, které 
již od středověku mohly být na vodní pohon. 
Jednotlivé trubky byly vzájemně spojeny do 
vodovodního řadu železnými objímkami –
zděřemi. Potrubí bylo uloženo v hloubce cca 
1 m a po obvodu se na dokumentovaném 
úseku v celé délce nalézala izolace (lože) 
z šedého jílu.

Stáří artefaktů se dendrochronologic-
kým datováním zjistit nepodařilo, s největší 
pravděpodobností může vodovod souviset 

s přestavbami hospodářského dvora po 
roce 1800. 

Radimír Vyorálek, 70.–80. léta 20. století 
(Archiv rodiny Radimíra Vyorálka)

POZVÁNKA NA VÝSTAVU PROMĚNY ZÁMKU HRADIŠTĚ – FRAGMENTY DŘEVĚNÉHO POTRUBÍ
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17. září 2020 v 17.00 hodin proběhne na zámku Hradiště, v Muzeu 
jižního Plzeňska, křest nové knihy s titulem Frank Wenig. Novinář, 
spisovatel a spolupracovník Josefa Skupy. Autorka knihy, Jitka Bíl-
ková, v ní představuje významnou osobnost, jež byla několik desetiletí 
nedílnou a výraznou součástí (nejen) plzeňského kulturního života. 
Frank Wenig byl spisovatelem, který podstatnou měrou spoluformo-
val charakter loutkových postav Spejbla a Hurvínka, autorem desítek 
divadelních her, knih, rozhlasových pořadů, stovek novinových článků, 
redaktor několika novin. 

Blovice nebyly pro křest knihy vybrány náhodou, ale díky vazbám 
osobností, zmiňovaných v knize, k tomuto městu: na léto sem zajíž-
děl Wenigův přítel Josef Skupa, k Blovicím či oblasti jižního Plzeňska 
měli vztah také další Wenigovi přátelé, např. Bohumil Krs, Josef Hodek 
nebo Václav Valenta-Alfa, za nímž Wenig do Blovic jezdíval; V. Valen-
ta-Alfa byl rovněž Wenigovým kolegou v časopise Mladá stráž i spolu-
autorem hry Hrdina Feďka. Ani autorka knihy není Blovickým nezná-
má – na zámku Hradiště přednesla několik přednášek a její pojednání 
o hře Hrdina Feďka a spolupráci F. Weniga s V. Valentou-Alfou vyšlo 
ve sborníku Muzea.

Na křest knihy naváže v listopadu přednáška autorky; přednáška 
se bude konat 18. 11. 2020 v 16.30 hodin v Muzeu loutek v Plzni.

KVÍZ

Pokračujeme ve fotohádankách. Poznáte, co je na obrázku 
a v jaké části zámku se tento unikátní předmět nachází?
Správnou odpověď najdete v příštím vydání.

Správná odpověď z minulého čísla: Jedná se o zdobený strop ve 
Šlechtickém interiéru z konce 19. století. Kdy jste ho viděli naposled? 
Tuto stálou expozici jsme pro vás nově upravili, tak se přijďte podívat.

POZVÁNKA NA KŘEST KNIHY FRANK WENIG. NOVINÁŘ, SPISOVATEL A SPOLUPRACOVNÍK JOSEFA SKUPY
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Vážení čtenáři,
letní prázdniny se pomalu blíží do svého konce 
a s nimi i druhý ročník „Léta za Liďákem“.

Sezónu jsme zahájili ve čtvrtek 25. června 
odpoledním posezením s kapelou Ungrovan-
ka. Stejně jako na úvodní akci, tak i na prv-
ní promítání letního kina nám přálo krásné 
počasí a diváci si mohli naplno užít českou 
komedii „Poslední aristokratka“. Bohužel dru-
hé promítání letošní filmové novinky 3Bobule 
tolik štěstí nemělo a muselo se přeložit na 
náhradní termín 25. srpna. Zcela nezvykle se 
v prostoru za Lidovým domem pokračovalo 
v neděli 9. srpna s oblíbenou kapelou EXTRA 
BAND revival. V úterý 18. srpna si pak všichni 
přítomní mohli užít další český film „Přes prs-
ty“, který proběhl za lehce nestálého počasí. 
Všem návštěvníkům tímto velice děkuji za 
podporu a účast!

A co nás čeká v nejbližší době?
Ve čtvrtek 3. září u nás přivítáme pana Mi-

roslava Donutila se svou one man show „Na 
kus řeči“, která začíná od 19.00. Upozorňuji, 
že předprodej vstupenek na představení je 
pouze online prostřednictvím portálu www.
ticket365.cz a už v tomto okamžiku je téměř 
vyprodáno!

V prvním týdnu se ještě jednou vrátíme do 
prostoru za Lidovým domem, konkrétně v pá-
tek 4. září. Čeká nás „Sportovní odpoledne“ 
s lektory Aerobicu, Pilates, Zumby, Jógy a Fit-
ness.

Chybět samozřejmě nemůže tradiční kurz 
tance a společenské výchovy, který zahájí-
me v pátek 18. září od 19.00 a lekce povedou 
taneční mistři Filip a Lenka Gregoriadesovi. 
V plánu máme celkem devět základních lekcí, 
dvě prodloužené (9. 10., 6. 11.) a závěrečný 

ples (4. 12.). V pátek 25. září nás ještě čeká 
druhá taneční lekce od 19.00 do 21.00.

Chystáme také taneční podvečer s Václa-
vem Žákovcem a Aničkou Volínovou, který 
je připravený na poslední zářijový čtvrtek 24. 9.

Závěrem Vás všechny chci poprosit o scho-
vívavost a podporu v nadcházející sezóně. Jak 
většina jistě zaznamenala, hygienická nařízení 
se mění rychlostí blesku a jen těžko můžeme 
odhadovat jejich dopad na naše akce. Prosí-
me tedy všechny návštěvníky Lidového 
domu, aby aktuální vládní hygienická na-
řízení dodržovali a zároveň se nenechali 
kulturně a společensky znechutit! Chápu, 
že to nebude jednoduché, ale zároveň doufám 
ve vítězství pozitivní nálady, zdravého rozumu 
a velké dávky nadhledu do dalšího období!

Všem předem velice děkuji a těším se na 
další společné zážitky.

Václav Podroužek
ředitel MKS Lidový dům Blovice

KULTURNÍ PŘEHLED

3. 9. Miroslav Donutil – Na kus řeči 
4. 9. Sportovní odpoledne 
  za Lidovým domem
18. 9. Podzimní taneční kurz 
  – zahájení
22. 9. Přednáška – Kineziologie,  
  one brain
24. 9. Taneční podvečer 
  s V. Žákovcem
25. 9. Podzimní taneční kurz
  – 2. lekce 

Online předprodej vstupenek –
3. 9. Miroslav Donutil – Na kus řeči
  odkaz naleznete na našich  
  webových stránkách
8. 11.  Velké lásky v malém hotelu
  odkaz – https://ticket365.cz/ 
  event/1119-velke-lasky-v-ma 
  lem-hotelu-blovice

Bližší informace o dalších 
plánovaných akcích naleznete na:
 Webu – www.lidovydumblovice.cz 
 Facebooku –  
www.facebook.com/ldblovice 
 Instagramu –  
www.instagram.com/ldblovice 
 Telefon – 371 522 236
 Email – info@ldblovice.cz 

Informace z Lidového domu
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22. 9. 2020

PŘEDNÁŠKA
MILOSLAVY RUTOVÉ

KINEZIOLOGIE
ONE BRAIN

Metoda „jednotného mozku“ Vám pomůže  
zbavit se psychických i fyzických potíží

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

MĚSTSKÁ KNIHOVNA BLOVICE

LÉČEBNÁ METODA 
21. STOLETÍ

od 17:00

INFORMACE Z KNIHOVNY

Od prvního září platí opět povinnost používat ochranu úst a nosu 
v uzavřených veřejných prostorách, tedy i v městské knihovně. Oteví-
rací doba se u nás vrací tak, jak jsou naši čtenáři léta navyklí. Pokud 
budete mít zájem, můžete k nám přijít a nechat si zabalit učebnice 
do školy, jako každý rok. Na podzim jsme připravili zajímavé akce jak 
pro děti i dospělé. 

Na úterý 22. září od 17 hodin přednášku známé plzeňské kine-
zioložky Mgr. Miroslavy Rutové metoda ONE BRAIN. Tato metoda 
pomáhá lépe využívat potenciál každého člověka, zvedá sebevědo-
mí a sebejistotu. Pomáhá v obtížných životních situacích, nachází pří-
činy problémů a zlepšuje život. Přijďte si poslechnout přednášku na 
základě mnohaleté praxe. Kineziologie není léčitelství, je to v mnoha 
státech akreditovaná metoda. Vstupné je dobrovolné.

Na čtvrtek 15. října od 17 hodin připravujeme pro děti besedu 
Dany Šimkové, která nás zavede do světa Harryho Pottera. Navští-
víme spolu místa, kde se filmy natáčely, prozkoumáme Brumbálovu 
ředitelnu, budeme žasnout nad nádhernou výzdobou banky Grin-
gottových, projdeme se po slavném dřevěném mostě a vyloupíme 
trezor Bellatrix. Připravte se na velké kouzelnické dobrodružství. 
Strach nechte doma. Vstupné 30 Kč.

Na středu 2. prosince od 17.30 hodin zveme všechny nadšené 
cestovatele na přednášku Petra Nazarova. Tentokrát navštívíme exo-
tickou Kubu. Vstupné 50 Kč.

Od listopadu se budeme opět scházet jednou měsíčně při čtení 
pohádek s výtvarnou dílnou. Termíny upřesníme v dalších novinách.

pracovnice knihovny

Otevírací doba: Pondělí   8–12  13–18
   Středa 8–12 13–17
   Pátek 8–12 13–17
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GYMNÁZIUM BLOVICE

Zprávy ze školství

AKTUALITY Z GYMNÁZIA BLOVICE
Letní prázdniny se z pohledu Gymnázia Blo-
vice určitě nedají nazvat okurkovou sezónou. 
Vybrali jsme alespoň tři události, o které by-
chom se s Vámi rádi podělili. 
Nyní již naplno probíhají přípravy na nový 
školní rok. Těšíme se na naše žáky, na spo-
lečné zážitky, na nové zkušenosti, prostě na 
vše, co s sebou následující měsíce na GB 
přinesou. 
Držte nám palce, aby školní rok 2020/2021 
byl pro naše žáky úspěšný a proběhl pokud 
možno bez větších komplikací!
Úspěch našeho žáka Jana Šindeláře
V rámci ankety Sportovec Plzně je mimo 
jiné udělována Cena rektora Západočeské 
univerzity v Plzni, a to za vynikající propo-
jení studia a sportu. Na konci července toto 
ocenění z rukou rektora Miroslava Holečka 
převzal náš žák Jan Šindelář, který se věnu-
je slalomu a sjezdu na divoké vodě. V roce 
2019 se navíc stal juniorským mistrem světa 
ve sjezdu týmů! I přes velké sportovní vytíže-
ní má Honza i skvělé studijní výsledky a my 
jsme opravdu pyšní, že tento skromný a pilný 
kanoista patří mezi žáky Gymnázia Blovice.

Poděkování Janě Průchové
V posledních červnových dnech ukončila 
svoji profesní kariéru a dlouholeté působení 
v Gymnáziu Blovice paní Jana Průchová. Po 
33 letech záslužné pedagogické činnosti se 
rozhodla odejít do důchodu a konečně se 
naplno věnovat svým vnoučátkům a zájmům, 
které odkládala právě na tuto dobu. 
Paní kolegyni Průchové děkujeme za vše, 
co v průběhu tohoto období pro školu vy-
konala. Bude se nám stýskat po její věčně 
dobré náladě a humoru, kterého není nikdy 
dost. Do dalších let jí přejeme především 
hodně zdraví a pohody.
A protože – jak již bylo uvedeno – je paní 
Průchová dáma vtipná, rozloučil se s ní pe-
dagogický sbor následující básničkou:

Milá Jani,
 
rodné číslo někdy zradí –
pak nečekaně lidé mladí
dostanou nás do tenze,
neb najednou jdou do penze!

Tví blízcí častěji teď ocení
Tvé skvělé vaření a pečení, 
ale nevěs zatím na kliku
svou oblíbenou matematiku!
 
I když budeš míti lehy,
nezapomeň na kolegy!
Třeba se k nám natošup
zase vrátíš na zástup!
 
Ať se Ti jen dobře daří,
to Ti přejí mladí, staří.
Štěstí, zdraví a pohodu
užívej si v důchodu!

Jubileum pana Zdeňka Svitáka
V červenci oslavil své osmdesátiny pan Zde-
něk Sviták. Umístěnka ho v roce 1964 přived-
la z hlavního města do Blovic, ale nakonec 
se zde usadil natrvalo. Do historie našeho 
gymnázia se tak zprvu zapsal jako vynikající 
pedagog. Po nucené, téměř dvacetileté pře-
stávce se v roce 1990 do školství vrátil a stál, 
tentokráte již v pozici ředitele, u zrodu reformy 
vzdělávací soustavy po roce 1989. Během to-
hoto náročného období se mu podařilo nejen 
vybudovat školu nového typu, ale pod jeho 
vedením získalo gymnázium i nové, důstojné 
prostory pro svoji činnost. 
Za dlouholetou pedagogickou činnost, přínos 
k rozvoji blovického školství a aktivity spojené 
se zachováním samostatnosti Gymnázia Blo-
vice, za práci pro město Blovice na poli kultur-
ním i v orgánech obce, za občanské postoje 
a morální příklad panu Svitákovi děkujeme 
a do dalších let života mu přejeme především 
pevné zdraví.
Panu Svitákovi jsme si dovolili položit několik 
otázek vztahujících se k důležitým obdobím 
jeho života:
1. Proč jste se rozhodl vydat na profesní 
dráhu učitele a jak to, že Vy, rodilý Pražan, 
jste zakotvil právě v Blovicích?
Ještě  předtím,  než  odpovím  na  vaše  otáz-
ky, bych rád poděkoval všem, kdo si na mne 
vzpomněli  a  přispěchali  mi  popřát  –  rodině, 
přátelům, starostovi města panu Zelenkovi, ko-
legyním a kolegům ze školy, bývalým žákům, 
všem  lidem známým  i neznámým, k nimž se 
zpráva o tom, že jsem se kdysi dávno narodil, 
donesla. Všichni jste mi udělali velikou radost. 
Víte, člověk si svůj věk, pokud mu slouží zdra-
ví,  moc  neuvědomuje,  nepřipouští  si  ho,  ale 
pak  postačí  posezení  s  neustále  stárnoucími 
vnoučaty nebo setkání s nějakým žákem gym-
názia, z něhož se vyklube vnuk někoho, jehož 
jste kdysi ve svých začátcích učili – a v tu chvíli 
víte, že dvacet vám určitě není, že vám dokon-
ce není ani sedmdesát...
A mé rozhodnutí někam se vydat? 
Rozhodovala  tzv.  „umístěnka“.  To  vám  bylo 
„shora“ sděleno, že nastoupíte  tehdy a  tehdy 
tam a tam. Mně řekli, že to bude Plzeň. Plzeň 
byla a je skoro velkoměsto, takže jsem nepro-
testoval – trochu jsem přehlédl, že za jménem 
velkoměsta byl dodatek „jih“. Plzní jsem jednou 
projížděl vlakem na brigádu do Chebu, o „jihu“ 
jsem nevěděl zhola nic. Na „jihu“ mi nabídli na 
výběr  Přeštice,  Stod  a  Blovice  –  tam  všude 
jsem taky nikdy nebyl, ale tenkrát v roce 1962 
tam  byly  jedenáctiletky.  Vzal  jsem  to  podle 
abecedy  –  zvítězily  Blovice.  Ostatně  to  byla 
prozíravá volba, jedenáctiletky ve Stodu a Pře-
šticích záhy zrušili. Určitě nemám čeho litovat, 
dnes vím, že  jsem se rozhodl správně. A  tak 
jsem začal učit – byl jsem jenom o šest nebo 
sedm let starší než mí tehdejší žáci. 
Přiznám se, že můj sen to nebyl – chtěl jsem 
být  novinářem,  žurnalistiku  jsem  si  dokonce 
přibral jako třetí obor studia – ale práce ve ško-
le mě začala brzy bavit. 

A Pražanem jsem vlastně byl pouhých 22 let – 
snadno lze spočítat, kolik let jsem Blovičákem…
2. Jak vzpomínáte na roky, kdy jste nesměl 
kantořinu vykonávat?
Obecně se ví, že čas je milosrdný a dá vám za-
pomenout na to špatné, co vás potkalo. Takže 
já dnes rád vzpomínám na všechny lidi ze Zá-
padočeského  truhlářského  družstva,  protože 
jsem se tam setkal s pochopením, přátelstvím, 
snahou  pomoci  a  povzbudit,  nikdy  mě  nikdo 
neponižoval  ani  se  nesmál  mé  nešikovnosti 
– asi to bylo tím, že v družstvu jsme se všich-
ni dobře znali  (bylo nás všehovšudy něco do 
dvou stovek). 
Spíše  by  se  řeklo,  že  to  bylo  drsných  deva-
tenáct  let mého  života hlavně proto,  že  jsem 
rychle  ztrácel  kontakt  se  svou  odborností  – 
a že mi bylo jedenatřicet let, byl jsem takříkajíc 
na vrcholu sil. 
Ale  já  taky  vzpomínám  na  svou  báječnou 
tchyni, která mě v ten večer, kdy jsem se vrátil 
z  Plzně  zdrcený  z  „rozsudku“  o  vyhazovu  ze 
školy,  vyvedla na dlouhou procházku a dlou-
ho do mne mluvila. A  já  jsem pochopil, že  je 
to moudrá a zkušená ženská a že má pravdu 
– všechno špatné  je pro něco dobré a záleží 
jenom na mně, jestli propadnu sebelítosti nebo 
budu spíš vzdorovat. 
Nakonec jsem po převratu v roce 1989 cítil i jis-
té zadostiučinění, když jsem se našel v oficiál-
ním normalizačním seznamu víc jak 1 200 osob 
se zákazem povolání – páni, já se vyskytoval po 
boku takových úžasných osobností…
3. Co pro Vás bylo po návratu do školství 
v roce 1990 nejtěžší?
Kupodivu to nebyla obava z toho, jak zvládnu 
mně neznámou novou funkci ředitele blovické-
ho gymnázia, jak zvládnu řízení instituce s ně-
kolikamilionovým rozpočtem. Brzy jsem pocho-
pil,  že velkou výhodu pro mne představovalo 
19 let ve „škole života“. Bývalý závozník, řidič 
a zásobovač (příšerná „funkce“ v době, kdy nic 
nebylo) získal spoustu praktických zkušeností 
z  tisíce situací, v nichž bylo  třeba  rychle  jed-
nat,  improvizovat, domlouvat se s  lidmi podle 
okamžité  situace.  Navíc  mí  kolegové  z  gym-
názia, z nichž některé  jsem ještě znal ze své 
první části pedagogické praxe, byli neobyčejně 
vstřícní a přátelští – vždyť mi mohli klidně dát 
najevo,  že  jsem  vlastně  na  tom  s  praxí  dost 
špatně, že jdu na místo ředitele ve svých pa-
desáti letech atd. atd. A pokud jsem si někdy 
nebyl jistý, vždycky mi dobře poradil můj před-
chůdce a dávný přítel Karel Volf a ekonomický 
trn z paty spolehlivě odstranila nezapomenu-
telná paní Jana Stieberová.
Daleko  větší  hrůzu  vyvolával  pocit,  že  jsem 
opravdu ztratil kontakt s oborem. Jenže – znáte 
to: když se naučíte jezdit na kole, nikdy to ne-
zapomenete. Navíc  jsem neustále vyhledával 
odborná  školení  a  kurzy.  Snažil  jsem  se  co 
nejvíc chodit suplovat nebo zastupovat nepří-
tomné kolegy a poznat co nejvíc tříd i žáků. Ve 
škole jsem byl od šesti do čtyř – brzy ráno jsem 
četl a studoval  to, co  jsem v minulých  letech 
nestihl.
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Osobně  jsem sám sebe nejvíc překvapil  tím, 
jak rychle se mi povedlo po tolika letech mimo 
školu  navázat  kontakt  se  studenty  a  kontakt 
s nimi si po celou dobu i udržet. A když takový 
vztah existuje, není pak problém třeba ani s při-
rozenou autoritou.
4. Co pro Vás Gymnázium Blovice zname-
ná?
To je otázka, na kterou je možné odpovídat ho-
dinu, ale taky třeba jen jednou větou. Uděláme 
kompromis – těch vět (jako češtinář bych měl 
správně mluvit o souvětí) bude devět a rozhod-
ně to hodinu nezabere.
Gymnázium Blovice pro mne znamená tu lepší 
polovinu mého profesního života, i když ani na 
tu druhou polovinu si vůbec nestěžuju. 
Práce mě v gymnáziu mě vždycky bavila, ať šlo 
o výuku nebo o řízení školy. 
Měl jsem velkou radost, že jsme si s ostatními 
pedagogy dobře rozuměli a že  jsme dokázali 
i společně posedět, pobavit se (zní to neuvě-
řitelně, ale krásně – a většinou dlouho – jsme 
zpívali) i vymýšlet „ptákoviny“, s nimiž jsme ve-
řejně vystupovali na studentských akademiích. 
Těšilo mě, že se ve škole neustále vymýšlelo, 
jak by se dal změnit styl výuky hlavně u těch 
nejmladších  žáků  (vrhli  jsme  se  po  hlavě  do 
zřízení osmiletého studia), nebáli  jsme se ex-
perimentovat. 
Blovické gymnázium – to jsou pro mne slavné 
společné „expedice“ po vlastech českých i slo-
venských i za hranice všedních dnů (Německo, 
Anglie, Skotsko, Itálie, Švýcarsko, Francie, Pol-
sko, Maďarsko, Rakousko, Slovinsko…).
Být v gymnáziu znamenalo i navazovat partner-
ské kontakty se školami v Německu a Francii 
(provensálský Apt), navštěvovali se učitelé i žáci. 
Je v tom zahrnuta i skutečnost, že se podaři-
lo  v  neuvěřitelně  krátké  době  postavit  novou 
moderní  budovu,  ministerstvo  nám  přidělilo 
peníze a my sami s poněkud naivním nadše-
ním a bez  jakýchkoliv  zkušeností –  jsme dě-
lali  v  divokých  90.  letech  výběrová  řízení  na 
projekt  i  zhotovení  stavby,  společně  jsme  se 
podíleli na vnitřním zařízení  i na prostorovém 
řešení budovy, vykonávali jsme sami stavební 

dozor, museli jsme vlastními silami zajistit třeba 
kopírování veškeré dokumentace (dneska je to 
legrace, tehdy spíš noční můra), hádali jsme se 
s ministerstvem o financování výtahu, protože 
během stavby se uzákonila povinnost mít bu-
dovy bezbariérové atd. 
Gymnázium Blovice pro mne symbolizuje přá-
telskou rodinnou atmosféru, v níž se pohybo-
vali učitelé i žáci. 
Gymnázium Blovice bylo a je můj život. 
(Je těch souvětí opravdu devět?) 
5. Co Vám dělá největší radost?
Jednoduše  řečeno  –  snažím  se  radovat  ze 
všeho, a z čeho se radovat nelze, to se pokou-
ším ignorovat. Slouží-li člověku zdraví – a na to 
si já opravdu nemohu a nesmím ani náhodou 
stěžovat, platí ono známé: „Díky za každé nové 
ráno!“ 
Raduju se z toho, že blovické gymnázium pře-
žilo  skryté  pokusy  o  likvidaci  a  že  si  udržuje 

svou velice dobrou úroveň. I když mé návštěvy 
ve škole jsou velice sporadické, přehled mám 
slušný; vnoučata mne informují. Z každého se-
tkání s kolegy dávnými i těmi nejmladšími mám 
radost.
A  ta  radost  největší?  Moje  rodina,  vnoučata 
samozřejmě  –  všechna  se  narodila  po  roce 
2000, jen lituju, že tak rychle vyrostla… Potě-
ší mě dobrá knížka – v poslední době jsou to 
knihy o Praze a její minulosti, mám rád tzv. váž-
nou hudbu, ale dokázal jsem dřív putovat i za 
folkovými  skupinami  i  sólisty –  teď už  jenom 
doplňuju  svou  sbírku  cédéček.  A  určitě  bych 
ještě na spoustu dalších zdrojů radosti přišel.
Ale už jsem toho řekl až dost, důchodci bývají 
mnohomluvní…

Takže děkuji za otázky a vám všem přeju, ať 
se vám v životě daří!

ZAČÍNÁ ŠKOLA…
Blíží se začátek školního roku 2020/21. Po 
dlouhé, nečekané a neobvyklé pauze, kdy žáci 
nemohli docházet pravidelně do školy, by se 
mělo zase začít „chodit do školy“.

Chodit každý den do školy, bylo po léta pro 
děti školou povinné i pro jejich rodiny něco 
samozřejmého. Najednou jsme byli všichni po-
učeni, že samozřejmé není nic.

Na jaře strach z neznámé nemoci, rychle 
se šířící po celém světě, ovlivnil naše chování 
i myšlení.

Většina občanů ČR k situaci přistupovala 
odpovědně, jak k opatřením, tak např. k výuce 
dětí na dálku. A situace v naší republice byla 
klidná.

Proběhly prázdniny bez roušek, došlo 
k uvolnění, a ač bylo avizováno, že se opatření 
mohou kdykoliv vrátit, že podzim bude nároč-
ný, už se nám nechce dodržovat nic. I nošení 

roušek v uzavřených prostorách je pro některé 
z nás najednou neúnosné.

Přitom používání roušek je to nejmenší, 
co můžeme pro zdraví své i ostatních udělat. 
V některých státech, i sousedních, tuto povin-
nost vůbec nezrušili a nevadí to. Možná jsme 
měli postupovat také tak a čísla nakažených by 
nebyla dnes tak vysoká.

To, že se rouška stane součástí našeho ži-
vota, bylo pro některé naše občany tak hrozné, 
že hrozily demonstrace, bouření, až se polekali 
i kompetentní a ze dne na den pokyny změnili.

Přitom bychom měli přijmout s pokorou 
a radostí, že není třeba zásadnějších opatření, 
jen roušek. Pokud by měly zachránit jen něko-
lik životů, stojí za to. A že jsou účinné, dnes do-
kazuje celý svět. Tak proč my, kteří jsme s nimi 
téměř začínali, se jim budeme bránit.

Ať už jsou pokyny jakékoliv, roušky budou 
nezbytnou součástí vybavení žáků naší školy. 

Každý žák naší školy bude mít v příštím roce, 
kromě jiného, také povinnost pečovat o zdraví 
své i ostatních. Jistě se mnou budou rodiče 
souhlasit, že nechceme z dětí vychovávat so-
becké bytosti, kterým je jedno, že kolem nich 
jsou chronicky nemocní a tedy ohrožení. A i na 
naší škole je jich mezi žáky i zaměstnanci dost. 

Děti kýchající, kašlající a prskající do obliče-
jů sousedů, které nejsou zvyklé dodržovat zá-
kladní pravidla, už by měly v dnešní době nejen 
z naší školy vymizet. A nejde jen o COVID-19. 

Důležitou zásadou našeho řádu bude, mít 
k dispozici jak roušku, tak jednorázové kapes-
níky, které budou použity v době, kdy budou 
jak žáci, tak zaměstnanci vykazovat respirační 
obtíže a budou mít od lékaře dovoleno praco-
vat. Pokud to nebude možné nebo to nebudou 
chtít udělat, budou muset zůstat doma.

Naší povinností je chránit bezpečnost 
a zdraví. Celá řada dalších opatření a pro-

INFORMACE A ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY
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středků, které nyní děláme, by byla k ničemu. 
Také v době čekání na oběd v jídelně, kde není 
možnost dodržovat odstup, budou doporučeny 
roušky.

Dále budou žáci vedeni k pravidelné a čas-
té hygieně rukou, k opatrnosti při kontaktu 
s ostatními a povinnosti upozornit na svůj zhor-
šený zdravotní stav.

I škola a její zaměstnanci budou mít více 
povinností. Zajištění desinfekčních prostředků, 
pravidelnou kontrolu hygieny žáků, častější 
úklid povrchů a hygienických zařízení po celé 
škole i ve školní jídelně, zajištění organizace 
vyučování tak, aby docházelo k co nejmenší-
mu prolínání žáků různých tříd a samozřejmě 
dodržování všech opatření.

Ve škole jsou vydány Podmínky provozu 
a vnitřního režimu pro žáky i zaměstnance 
školy, které se řídí Manuálem vydaným MŠMT 
17. 8. 2020.

S tímto dokumentem, který se stane sou-
částí našeho Provozního i Školního řádu, 
budou seznámeni jak žáci, tak zaměstnanci 
i rodiče hned na začátku roku.

Povinností rodičů se stane sledování webo-
vých stránek školy, zpráv pedagogů, epide-
miologické situace ve státě a v neposlední 
řadě důkladné sledování zdravotního stavu 
svých dětí a pravdivé předávání informací.

Co se týká výuky, bude na škole. Jen po-
kud by se stalo, že nějaké třídy půjdou do ka-

rantény, budou se vyučovat distančně. Měly by 
k tomu být vytvořeny lepší podmínky, jak pro 
učitele, tak pro žáky, než byly na jaře. Pedago-
gové zahájí vzdělávání v tomto ohledu a máme 
dostat i prostředky na potřebnou techniku. 
Rodiče pak budou muset opět dohlédnout na 
plnění úkolů, protože distanční výuka bude 
nyní již povinná. Individuálně pak budeme řešit 
situaci žáků, kteří nemají potřebné vybavení 
k výuce na dálku.

Vyučování na naší škole začne 1. 9. 2020 
zahájením školního roku.

Slavnostní zahájení pro prvňáčky máme 
naplánováno na 1. 9. v 9. 00 a mělo by se za 
příznivého počasí konat venku v areálu školy. 
Do tříd nebudeme cizí osoby vpouštět. I na-
dále, všechny návštěvy musí chodit hlavním 
vchodem a hlásit účel návštěvy.

První dva měsíce se bude hodnotit práce 
žáků bez známek, budou se zjišťovat jejich 
znalosti a opakovat podle loňských učebnic. Je 
třeba, aby si všichni zase zvykli na pravidelnou 
docházku a školní režim. Veškeré další aktivity 
budou omezeny, včetně zájmových a celoškol-
ních akcí.

Ve školní jídelně se začíná vařit od 
2. 9. 2020. I tam budou zavedena mimořádná 
hygienická opatření a zvýšený důraz na desin-
fekci a úklid prostor. 

Předpokládám, že docházku dětí do naší 
školy v roce 2020/21 zvládneme bez problé-

mů. Z naší strany se o to budeme snažit a bu-
deme rádi, když nalezneme pochopení hlavně 
u rodin našich žáků.

Mgr. R. Kohoutová,
ředitelka školy

Dostalo se mi zprávy, že na sociálních sítích 
byla  zveřejněna  fotografie  nepořádku  na  do-
pravním  hřišti  u  naší  školy  s  textem,  kde  se 
autor podivoval nad tím, že s tím nic neděláme.
Jestli myslel nás, jako vedení školy nebo měs-
to, které je majitel areálu, nevím. 
Ale co vím jistě  je, že tento areál, včetně do-
pravního hřiště je záměrně nechaný přístupný, 
aby ho občané našeho města mohli navštěvo-
vat o víkendech i v odpoledních hodinách.
Tento záměr vychází z toho, že se každý ná-
vštěvník, v jakémkoliv věku dokáže slušně cho-
vat, i když ho nikdo nesleduje a nehlídá.
Bohužel  tomu  tak  není  a  někteří  to  neumí. 
Chtěla  bych  tyto  skupiny  požádat,  aby  naše 
hřiště přestaly navštěvovat a zamyslely se nad 
svým chováním. 
Zároveň si myslím, že je naprosto k ničemu ne-
pořádek fotit a zveřejňovat. Daleko přínosnější 
by bylo přiložit ruku k dílu, ať už úklidem nebo 
upozorněním těch, kteří nepořádek dělají.
Ani autor zprávy na  facebooku s  tím „nic ne-
dělal“!

R. Kohoutová

PŘIJÍMACÍ ŘÍZENÍ ZUŠ BLOVICE
Nový školní rok v ZUŠ Blovice začíná: Dveře 
se otevřou i pro letošní prvňáčky.

Velké prázdniny letos utekly jako voda 
a nový školní rok 2020/2021 je tady. I Základ-
ní umělecká škola Blovice otevře 1. září své 
dveře a zahájí výuku v novém školním roce. 
Ačkoliv nemůžeme dopředu hádat, jaké pří-
padné změny nás letos kvůli koronavirové si-
tuaci čekají, věříme, že naši práci zasáhnou co 
nejméně. Už na jaře jsme si vyzkoušeli, jaké to 
je, učit se hudbu dálkově a zjistili jsme, že když 
je potřeba, dá se zvládnout všechno. Momen-
tálně se všichni těšíme na klasickou prezenční 
výuku (při dodržení všech předepsaných hygi-
enických pravidel) a stejně jako v předchozích 
letech máme hned s počátkem nového školní-
ho roku v plánu naplno se vrhnout do práce.

Každý rok v květnu či červnu vítá Základ-
ní umělecká škola ve svých prostorách malé 
předškoláčky (i další zájemce o studium) 
a seznamuje je s fungováním školy, současní 
studenti předvedou malým kamarádům připra-
vené vystoupení a ukážou tak budoucím žáč-
kům, na co se v průběhu studia na ZUŠ můžou 
těšit. Součástí je také průzkum hudebnosti, po 
jehož úspěšném absolvování se mohou všich-
ni zájemci o studium na ZUŠ Blovice k výuce 
v novém školním roce zapsat. Letos nám toto 
nebylo vzhledem k preventivním hygienickým 
opatřením umožněno. Rádi bychom proto ale-
spoň touto cestou oslovili školáky všech věko-
vých kategorií (a hlavně jejich rodiče), kteří by 
o výuku v Základní umělecké škole Blovice od 
nového školního roku 2020/2021 měli zájem, 

aby se ke studiu neváhali přihlásit. Veškeré in-
formace Vám budou poskytnuty na telefonním 
čísle 721 807 876 nebo e-mailu zus.blovice@
raz-dva.cz. Žáky přijímáme do odvolání stále, 
není vypsaný žádný termín přijímacích zkou-
šek, stačí se přímo ve škole ohlásit a domluvit 
termín návštěvy. K přijetí ke studiu stačí projít 
krátkým testem hudebnosti – mladí uchazeči 
si doma připraví a ve škole zazpívají libovolnou 
lidovou píseň a na místě prokážou smysl pro 
rytmus vytleskáním jednoduchého rytmického 
útvaru.

A jak takové studium na ZUŠ Blovice vy-
padá? ZUŠ Blovice poskytuje vzdělávání 
v hudebním oboru, žáci ve věku 5–7 let jsou 
zařazeni do přípravného studia, následuje sed-
miletý I. stupeň a od věku 14 let potom čtyřletý 
II. stupeň studia. Vyučujeme hru na klávesové 
nástroje (klavír, EKN, akordeon), smyčcové 
nástroje (housle), dechové nástroje (zobcová 
flétna, příčná flétna, klarinet, hoboj, saxofon, 
trubka), strunné nástroje (kytara, elektrická 
kytara, basová kytara), bicí nástroje a sólový 
zpěv. Žáci přípravného studia v první polovině 
školního roku navštěvují hromadné hodiny, ve 
kterých se seznamují se světem hudby a hu-
debními nástroji, věnují se pečlivému výběru 
„svého“ nástroje, kterému se v budoucnu bu-
dou věnovat, a od druhého pololetí již začínají 
docházet na individuální lekce hry na tento 
instrument. 

Dle úrovně pokročilosti jsou žáci již od nej-
nižších ročníků zařazováni do hudebních sou-
borů, které při škole fungují, a od útlého věku 
tak spolupracují s pokročilejšími spolužáky, 

vzájemně se motivují k dalšímu studiu hudby 
a především se učí spolupráci se svými kama-
rády a hudebními kolegy. Soubory se často po-
dílejí na hudebním životě Blovic, vystupují na 
hudebních akcích nejen na území města, ale 
i mimo ně. Jmenujme pěvecký sbor Semtam-
tón a malý Sboreček složený z mladších žáků, 
rockovou kapelu Rock Band, dechový orche-
str nebo kytarový orchestr. Všichni žáci školy 
mají mnoho příležitostí své umění předvést při 
četných veřejných vystoupeních, snažíme se 
o to, aby měly děti z veřejných produkcí radost 
a aby je hraní bavilo. Škola mimo jiné spolu-
pracuje s Muzeem jižního Plzeňska, na jehož 
vernisážích žáci školy pravidelně vystupují. 
Dbáme také na to, aby se žáci seznamovali 
s hudebním světem v rámci svého oboru také 
mimo školu, ať už prostřednictvím Projekto-
vých dnů (které jsou spolufinancovány EU 
v rámci projektu Šablony II, výzvy č.02_18_063 
a č.02_18_064) nebo naopak během koncertů 
aktivních profesionálních hudebníků, kteří do 
Blovic pravidelně přijíždějí.

Naším cílem je přivést k hudbě co nejširší 
publikum. Věříme, že hudba lidi spojuje, a to 
je, obzvláště v této době, nezanedbatelná hod-
nota. Podporujeme hudební spolupráci nejen 
mezi našimi žáky, ale také v rámci celých rodin 
– není lepší odměny než vidět, jak se u klavíru 
při společné produkci sejdou klidně i tři různé 
generace, které spojuje právě studium hudby 
na ZUŠ Blovice. 

Staňte se i vy naší součástí a přijďte se ke 
studiu na Základní škole Blovice zapsat, bude-
me se těšit!

ZUŠ BLOVICE
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Základní umělecká škola Blovice 

pořádá

12. září 2020 

K o n c e r t  ž á k ů ,  u č i t e l ů  
a  p ř á t e l  š k o l y

Kaple Muzea jižního Plzeňska

v rámci festivalu Stopy baroka 

Vstup zdarma

v 17:30 hod.

INFORMACE Z DDM BLOVICE

NÁBOR DĚTÍ DO SPORTOVNÍHO KLUBU JUDO DDM BLOVICE Z.S.

CHCETE-LI MÍT, MALÍ VELCÍ, 
HBITOST, MRŠTNOST A OHEBNOST,

DOSTAVTE SE MEZI KLUKY A HOLKY Z BLOVICKÉHO JUDA.
A NEBUDETE SE BÁT NIKOHO.
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M. Galin se pere s Paulosovou – reprezentantka ČR

ZPRÁVY Z JUDA
REPUBLIKOVÉ SOUSTŘEDĚNÍ 
NEJLEPŠÍCH STARŠÍCH ŽÁKŮ 
LIBEREC, 26. 6.–28. 6. 2020
Na tento tréninkový sraz byl vybrán a také 
se zúčastnil PETR HODEK. František Ha-
vlíček pro lehčí zranění v Liberci nebyl. 
Byl také v nominaci. V únoru 2020 zvítězil 
+73 kg v Ostravě na mezinárodním turnaji.

TRÉNINKOVÝ SRAZ 
ČESKÉ REPREZENTACE 
muži, ženy, junioři, dorostenci

TEPLICE, 27. 6.–8. 7. 2020
MAXIM GALIN se dostal pro své výborné 
výsledky na domácích a mezinárodních 
turnajích do širší reprezentace ČR. Na 
tomto srazu měl možnost trénovat třeba                                          
s naším mistrem světa Krpálkem a dalšími 
reprezentantami.

MEZINÁRODNÍ TURNAJ DOROSTENCŮ 
HRANICE, 8. 8. 2020
3. místo Maxim GALIN                81 kg
(prohrál jediné utkání se slovenským repre-
zentantem Štefanikem).

SOUSTŘEDĚNÍ REPUBLIKOVÉHO 
VÝBĚRU STARŠÍCH ŽÁKŮ 
+ DOROSTENECKÉ REPREZENTACE,
JUNIORŮ A SENIORŮ
HRANICE, 8. 8.–14. 8. 2020

Petr HODEK a František HAVLÍČEK jsou 
letos vybráni mezi nejlepšími žáky. Tré-
ninky byly velmi náročné. Maxim GALIN je 
v dorostenecké reprezentaci, což potvrdil 
na turnaji 3. místem.

F. Vlčnovský, judo Blovice

Na společné fotografii Petr Hodek v pravé části.
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TJ Sokol Blovice
BLOVICE SE ZAPOJILY DO BĚHU MÍRU 2020
Ve čtvrtek 13. srpna 2020 před 12. hodinou dorazila 
před blovickou radnici skupina běžců a sportovců 
z různých zemí světa, aby přes naše město přenesli 
pochodeň míru. Této akce, která má mnohaletou tra-
dici, se naše město zúčastnilo poprvé. 
Co to vlastně je Běh míru? Mírový běh je nejdelší 
nesoutěžní štafetový běh na světě. Zakladatelem je Sri 
Chinmoy v roce 1987 (první pochodeň byla zažehnuta 
27. srpna 1987 v USA, slavnostně je běh zahajován před 
budovou OSN v New Yorku). V době před koronavirem tak pocho-
deň proběhla přes 140 zemí po celém světě, překonala hranice 
všech kontinentů, byla i na Antarktidě. Nejdále se zatím dostala 
do vesmírů, když na orbitální stanici (samozřejmě nezapálená) 
několikrát oblétla Zemi. Pochodeň držela v rukou celá řada vý-
znamných osobností jako matka Tereza, politici, sportovci…Jeho 

cílem je posílit přátelství, dobrou vůli a vzájemné poro-
zumění mezi lidmi a překonat přitom kulturní, národ-

nostní a náboženské hranice. Během štafety si běžci 
předávají mírovou pochodeň, která symbolizuje har-
monii, mír a přátelství, které si lidé mezi sebou spolu 
s pochodní předávají. 

Součástí běhu je i zajímavý kulturní program. Běžci 
se představují krátkým povídáním nebo písní ve své 

mateřštině. Diváci se mohou k písním přidat nebo hádají, 
odkud kdo z běžců je. Nám se představili běžci z Ruska, 

Slovenska, Rakouska, Německa, Maďarska, Turecka a Anglie. 
Společně pak zazpívali dvě oficiální písně Běhu míru a zapojili 
do toho všechny přihlížející. Na oplátku chtěli zazpívat od diváků. 
Ivanka Bystřická zazpívala U panského dvora (blovickou hym-
nu) a Lví silou (hymnu Sokola). Setkání s běžci bylo velmi vřelé 
a neformální, všem se půlhodinka strávená s nimi velmi líbila. 

Každý si mohl také na chvíli podržet pochodeň a něco si přát. Za 
město si přál místostarosta Michal Hodek. Na paměť této události 
obdrželi zástupci města a Sokola pamětní listinu. Sokolů se této 
akce zúčastnilo opravdu hodně, měli jsme zde i zástupce v kroji 
se slavnostní vlajkou. 
Běhu se může zúčastnit každý. Tak se stalo i v Blovicích. Z ná-
městí běžci pokračovali na Zdemyslice. Skupina dětí, starosta 
Sokola Karel Prokopec a Ivana Vrátníková za Rebel Team Blovi-
ce je za asistence městské policie doprovodili až na konec města 
ke hřbitovu, kde proběhlo rozloučení. Běžci běží už od 1. 8. 2020 
z nejvýchodnějšího bodu ČR do Aše, kam dorazí 16. 8. 2020
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REBEL TEAM BLOVICE PO ROCE OPĚT V TATRÁCH
Po absolvování štafetového běhu Od Tatier k Dunaji v loňském 
roce jsme se již od listopadu, kdy jsme se zaregistrovali, těšili na 
další ročník tohoto náročného, ale krásného závodu. Přesto, co se 
v letošním roce vše událo, se pořadatelům podařilo vše připravit 
a my jsme se 13. srpna vydali do Jasné, kde se na start postavilo 
tentokráte celkem 151 týmů jak v kategorii Ultra, kterou tvoří šest 
běžců, tak i v kategorii ALL, která je složená z 9–12 běžců. I když 
jsme se museli obejít bez Miroslava Veselovského a Ivany Vrátní-
kové, kteří s námi absolvovali všechny předchozí ročníky, tak se 
nám stejně jako v loňském roce podařilo sestavit dva týmy a do 
závodu, do kterého jsme odstartovali v sobotu 14. srpna společně 
v 9.30 hodin, jsme šli s cílem nejen se pokusit zlepšit dosažený 
čas, vylepšit celkové umístění z roku 2019, kterými bylo 33. re-
spektive 58. místo, ale hlavně si tento krásný závod užít. Trasa 
tohoto 345 km dlouhého běhu, který je rozdělen na 36 úseků dlou-
hých 8–12 km, vede nejen krásnou krajinou Slovenska, ale protíná 
i mnoho menších obcí a zavede běžce i do větších měst, jako je 
Bánská Bystrica. Na každého z desetičlenného týmu čekaly cel-
kem 3–4 tyto úseky a každý člen šestičlenného týmu musel ab-

solvovat celkem 6 úseků. Na trase všechny účastníky podporuje 
spousta místních fanoušků, kteří neváhají i během nočních úseků 
přijít a ocenit úsilí všech, kteří si přišli zazávodit.

V neděli do cíle v Bratislavě jako první z Rebelů dorazilo krátce 
po poledni v čase 26:58:26 hodin naše šestičlenné družstvo ve slo-
žení Blanka ŠINDELÁŘOVÁ, Miloslav VIKTORA, Jiří ŠLAJS, Petr 
VESELÝ, Ivan URBÁNEK a Karel PROKOPEC st., které navíc jako 
řidič a pomocník v náročných podmínkách doprovázel po celou 
dobu Jan HACH. Necelé dvě hodiny po nich v čase 28:52:23 hodin 
proběhli cílem běžci II. Týmu Rebelů ve složení Irena HRACHOVÁ, 
Kristýna HAUSDORFEROVÁ, Karel PROKOPEC ml., Libor LOU-
LA, Michal PAŠEK, Milan ČERNÝ, Vladimír KESL, Petr ŠPINAR, 
Ladislav BURDA a Ladislav HOFRAITR. Oběma týmům se tak 

opět podařilo nejen výrazně zlepšit výsledný čas, ale po sečtení 
výsledků se všichni mohli radovat i z dosažených umístění. De-
setičlenný tým skončil na 33. místě v kategorii ALL a na krásném 
38. místě v celkovém pořadí mezi všemi 151 zúčastněnými. Druhý 
šestičlenný tým dokončil štafetu na 13. místě v celkovém pořadí 
a jako bonus dokázal zvítězit v kategorii ULTRA týmů.

Chtěl bych všem, kteří se celého štafetového běhu zúčastnili 
i těm, kteří nás podporovali během celého roku při společných vý-
bězích a nemohli s námi být v Tatrách, poděkovat za předvedené 
výkony nejen během tohoto krásného závodu, ale i za celý rok. 

Karel Prokopec
Rebel Team Blovice
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19. ROČNÍK V MALÉ KOPANÉ 
– MEMORIÁL ZA J. MILFORTA, Č. BALVÍN, J. DIVIŠE
5. 7. 2020 proběhl 19. ročník v malé kopané Memoriál za J. Mil-
forta, Č. Balvín, J. Diviše. Bohužel musím začít tím, že v tento 
den jsme uctili minutou ticha a položením kytic na hroby nejen za 
tyto výše zmíněné pány, ale i za nedávno zesnulého kamaráda 
a brankáře BIG BEERU Luboše Doláka (Dolinu), který podlehl 
zákeřné nemoci. Chtěl bych poděkovat rodině Dolákových, která 
nám tuto formu rozloučení s Lubošem umožnila, a také rodinám 
Milfortových, Balvínových a Divišů za pomoc při přípravě memori-
álu. Článkem bych dále chtěl poděkovat všem zúčastněným, kte-
ří si v tento den našli cestu zpět na hřiště v Kamensku – memoriál 
se opět vrátil ze sokolovny z umělého povrchu na přírodní travna-
té hřiště v Kamensku. Je tomu již 19 let, kdy pan Václav Skřivan 
spolu se spoluhráči a kamarády zesnulého J. Milforta započali 
memoriál. Cílem nás byl nejen navrátit Memoriál zpět na hřiště 
do Kamenska, ale pokusit se vrátit mu i patřičnou váhu, a to jak 
po stránce sportovní, tak společenské. Myslím, že náš záměr byl 
splněn a memoriál považuji za zdařilý! A proto velké díky všem, 
co do toho se mnou a Tomášem Matouškem šli, kteří se na této 
akci patřičnou měrou podíleli a obětovali tomu svůj čas a energii. 

Díky patří také omlazenému JM – TEAMU, který pokračuje dále 
pod jmény spojenými s tímto memoriálem a nahrazuje tak, a dou-
fám, že tomu bude i budoucnu, starou gardu JM – TEAMU, která 
se letos také zúčastnila. Děkuji čtveřici rozhodčích dam, které 
svým sympatickým a rozhodcovským umem dokázaly memoriál 
odpískat s patřičným respektem a nadhledem. Dále pak všem 
partnerům, kteří tento memoriál zaštítili, podpořili ať po stránce 
finanční nebo materiálové. V neposlední řadě díky městu Blovice 
v zastoupení samotného starosty Roberta Zelenky, který i přes 
svoji zdravotní indispozici dorazil a memoriál zahájil. Velké díky 
V. Tuček a T. Matoušek ml. Těšíme se na 20. ročník opět za rok!

Turnaje se zúčastnilo 23 týmů z celého širokého okolí. Turnaj 
se hrál v systému tři skupiny po šesti a jedna skupina po pěti 
týmech. Ze skupiny postupovaly první dva týmy do vyřazovací 
části. Turnaj vyhrál tým FC DAB, na druhém místě se umístil tým 
FC Jerigo, tým Mušličky na třetím místě, a na čtvrtém místě tým 
Šlehačky. Všechny čtyři týmy si odnesly za umístění finanční od-
měnu.

Václav Tuček
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III. CHARITATIVNÍ BĚH BLOVICE
V letošním roce jsme bohužel nemohli uspo-
řádat III. Charitativní běh Blovicemi v obvyk-
lém termínu, ale protože stále cítíme potře-
bu pomoci těm, kteří to potřebují nebo těm, 
kteří svojí činností pomáhají zjednodušit 
život dětem s handicapem jsme se rozhodli 
jej přesunout na 18. září a podpořit CENT-
RUM HÁJEK, které poskytuje kombinaci so-
ciálních a zdravotních služeb dětem ve věku 1–18 let převážně 
s III. a IV. stupněm handicapu (s mentálním, pohybovým nebo 
kombinovaným postižením). Možnost profesionální sociální a re-
habilitační služby na jednom místě se stala pro mnohé pečující 
rodiny klíčovou výhodou. Prostřednictvím poskytovaných služeb 
se daří rozdělit náročnou každodenní péči o dítě s handicapem 
mezi pečující rodinu a zařízení. Cílem je vytvořit podmínky pro 
trvalé zachování společného života uživatele a jeho nejbližších 
bez narušení denních vazeb v domácích podmínkách.

Jako každý rok dostane každý, kdo se zúčastní nějakou drob-
nost na památku, před během bude možné se nechat vyfotit ve 
fotokoutku, který pro nás zajistil hlavní fotograf Zdeněk Kříž. Pro 
Ty, kteří se nejrychleji zaregistrují budou připravena trika Plzeň-
ského půlmaratonu, které nám věnují běžci z Plzeňského Tempo 
Makers.

Věříme, že stejně jako v minulých letech nás přijdete podpořit 
a trochu přispět těm, kteří to potřebují. Kdo s námi vydrží i po 
běhu, může si poslechnout skupinu Kraví tma, která nám přijde 
zahrát a rovněž se hned dozví i výši vybraného příspěvku, který 
stejně jako každý rok, ihned po skončení v plné výši společně 
předáme zástupcům Centra Hájek.

Za Rebel Team Blovice
Karel Prokopec

SPORTOVNÍ ODPOLEDNE
Rebel Team Blovice společně se ZUMBOU Blovice a MKS Blovi-
ce připravilo na pátek 4. září Sportovní odpoledne. Začátek je od 
16.00 hodin v prostorách za LD Blovice. Pro letošní rok jsme připra-
vili cvičení s lektory, kteří jsou buď přímo z Blovic, nebo k nám často 
dojíždějí předcvičovat. 

Aerobic a pilates povede Gabriela Kavalířová, pak bude následo-
vat Zumba s Alešem Mandausem, pokračovat bude Fitness s Blan-
kou Šlemendovou a vše zakončíme Yogou s Pavlou Milotovou.

Zváni jsou všichni, kteří rádi cvičí nebo si to jen chtějí vyzkoušet. 
V případě nepříznivého počasí zajistíme pro cvičence stan nebo se 
přesuneme do vnitřních prostor. Pro všechny zúčastněné bude při-
praveno malé občerstvení a drobný dárek na památku. Po skončení 
bude možné v těchto prostorách posedět s reprodukovanou hudbou 
a využít dobrého občerstvení od Blovické pivnice.

Za Rebel Team Blovice, Zumbu Blovice a LD Blovice
Karel Prokopec, Blanka Šlemendová, Václav Podroužek

ŠLÁPOTA VYRAZILA NA CYKLOVÝLET
Pro blovickou Šlápotu se už po řadu let staly typickými pěší vý-
lety po okolí nebo i turistika do vzdálenějších míst naší vlasti. 
Tentokrát Šlápota vyrazila na kolech. Z původně nahlášených 
18 účastníků nakonec vyjelo jen devět. V sobotu 25. červen-
ce 2020 tak za velmi horkého letního počasí vyrazila skupinka 
cyklistů (polovina na elektrokolech, druhá půlka na klasických 
kolech) na trasu Blovice – Zdemyslice – Žákava – Nezvěstice 
– Šťáhlavice – Kozel. Tady si cyklisté dopřáli procházku krás-
ným zámeckým parkem. Protože zde bylo na výletě mnoho lidí 
a v kavárnách všude obsazeno, dojeli se občerstvit do restaurace 
zpátky do Šťáhlavic. Pak už následovala zpáteční cesta domů.

Protože měl cyklovýlet velký úspěch, plánuje Šlápota ještě jednu 
podobnou akci. Byla by to cesta do Ždírce, do restaurace a třeba 
i do Ždírecké ZOO, která rozhodně stojí za shlédnutí.

Sportovní odpoledne 
v Blovicích v pátek 

4.9.2020 
od 16:00 do 20:30 

v prostoru za Lidovým Domem 
 

• Zacvičíme si s lektory: 
 

o Gabriela Kavalířová: Aerobic, Pilates 
o Aleš Mandaus: Zumba 
o Pavla Milotová: Jóga 
o Blanka Šlemendová: Fitness 

 

Vstupné:  150,- v předprodeji v knihovně 

      nebo na tel: 605 146 730 
    200,- na místě 
 

• Přijďte si s námi zacvičit, pro každého máme 
připravené malé překvapení. 
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ŠLÁPOTA PODRUHÉ VYRAZILA NA KOLECH
Na sobotu 22. srpna 2020 byla naplánována 
druhá cykloŠlápota. Minule cestou na Kozel 
panovalo velké horko, tentokrát byla předpověď 
počasí zase nepříznivá naopak. Mělo pršet a to 
se bohužel i vyplnilo. A to byl důvod, proč se 
na cyklovýlet vydalo pouze „zdravé jadérko“ 
turistické Šlápoty. Trasa vedla z Blovic přes Ko-
morno, Chocenickou Lhotu, Chocenický Újezd, 
kolem kaple sv. Barbory do Seče. Tady si cyk-
listé chvíli odpočinuli a občerstvili. Protože prá-
vě v této době začalo pršet, nejeli domů přes 
Zdemyslice, ale rovnou cestou do Blovic. 

Pokud zářijové počasí bude příznivě nakloněné cykloturistice, 
vyrazila by Šlápota pravděpodobně ještě na jeden výlet, nejspíš 
do Ždírce.

Datum
23.8.

ne 16,00 1.k 2 so:22.8.13,00 1.k 221 14,30 1.k 101
5.9.
so 13,00 4.k 228
6.9.

ne 9,30 2.k 9 10,00 2.k 224 11,00 2.k 111
12.9.
so 16,00 3.k 10 14,30 3.k 112

13.9.

ne 16,00 4.k 17 3.k 14,30 4.k 123 so‐ne	hlásí 1.k M20 so‐ne	hlásí 1.k M200 1.k
19.9.
so 16,00 5.k 229 hlásí 2.k M209 hlásí 2.k M507

20.9.

ne 5.k 11,00 6.k 231 10,00 5.k 125 so‐ne	hlásí 2.k M25 hlásí 3.k M211 hlásí 3.k M508
26.9.
so 16,00 6.k 25 14,30 6.k 134

27.9.

ne 13,00 7.k 27 8.k 15,00 7.k 138 so‐ne	hlásí 3.k M27 so‐ne	hlásí 4.k M218 so‐ne	hlásí 4.k M514
3.10.
so 	hlásí 5.k M222 	hlásí 5.k M517

4.10.

ne
10.10.

so 14,30 9.k 238 hlásí 6.k M227 hlásí 6.k M521
11.10.

ne 14,30 8.k 32 16,00 7.k 234 13,00 8.k 145 so‐ne	hlásí 4.k M30 hlásí 7.k M233 hlásí 7.k M526
17.10.

so 16,00 9.k 36 14,30 9.k 151
18.10.

ne 16,00 10.k 39 14,30 10.k 239 13,00 10.k 156 so‐ne	hlásí 5.k M34 so‐ne	hlásí 8.k M236 so‐ne	hlásí 8.k M528
24.10.

so
25.10.

ne 15,30 11.k 164 so‐ne	hlásí 9.k M244 so‐ne	hlásí 9.k M535

Přeštice‐Blovice

Rožmitál‐Blovice

Blovice‐Tymákov"B"

Plzeň‐Újezd‐Blovice

Blovice‐Příchovice

volno

Blovice‐Tymákov"A"

Kyšice‐Blovice

Blovice‐Nezvěstice

volno Božkov‐Blovice Rožmitál‐Blovice

Blovice‐Vřeskovice Blovice‐KNH	Chomutov Blovice‐Příchovice Přeštice‐Blovice Blovice‐Plzeň‐Újezd

Dobřív‐Blovice Dobřív‐Blovice

Blovice‐Přeštice"B" Blovice‐Ejpovice Blovice‐Přeštice"B" Blovice‐Nezvěstice Přeštice"B"‐Blovice

Modřany‐Blovice Blovice‐Přeštice"A"

Nezvěstice"B"‐Blovice

Chudenice‐Blovice volno Chudenice‐Blovice Kyšice‐Blovice Blovice‐Nezvěstice"A"

Blovice_Záluží Blovice‐Tymákov"B"

volno Přeštice‐Blovice Štěnovice‐Blovice Blovice‐Dobřív Kyšice‐Blovice

KNH	Chomutov‐Blovice Blovice‐Tymákov

Blovice‐Osek volno Blovice‐SKH	Stupno Blovice‐Tymákov Blovice‐Nýřany

Blovice‐Nýřany"B" Blovice‐litice

Blovice‐Kyšice"B"

Plzeň‐Újezd‐Blovice Ejpovice‐Blovice Plzeň‐Újezd‐Blovice

dorostenky		‐	OP starší	žačky	‐	OPmuži	‐	OP

Blovice‐Modřany

PODZIM 2020 TJ Sokol Blovice                 Rozpis utkání oddíl národní házené   sezóna 2020-2021
mladší	žačky		‐	OP

Blovice‐Přeštice Blovice‐Kyšice
ženy	A	‐	I.liga ženy	B	‐	OP

ODDÍL NÁRODNÍ HÁZENÉ – PODZIM 2020
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Po dlouhých šesti válečných letech byli všichni nadšeni, že se opět 
mohou svobodně nadechnout, a že nacistická nadvláda je definitiv-
ně pryč. Krátce po ukončení války došlo k obnovení činnosti Sokola. 
Hned v červnu roku 1945 se házenkáři zúčastnili prvního poválečné-
ho turnaje v Říčanech, kde vyhráli první místo. Navázali tak na úspě-
chy družstev, která ještě v době protektorátu sklízela jeden úspěch za 
druhým. Vznikl také oddíl vodních skautů, ze kterého se vytvořil velmi 
aktivní oddíl kanoistiky. Kromě Sokola ale v Blovicích i nadále exis-
tovaly i další tělovýchovné organizace – DTJ, TTC, SK … Jednotlivé 
organizace si uvědomovaly následky své rivality a nejednoty, proto již 
před osvobozením vznikaly plány na jejich sjednocení. Inspirací se 
stal jednotný Svaz české mládeže, který vyznával ideály KSČ. V rám-
ci sjednocování se v září 1945 v Plzni pořádal cvičitelský kurz. Vedení 
tělovýchovných organizací s tím úplně nesympatizovalo. V Praze se 
také upřednostňovala politika před přáními lidu, a proto k žádným 
změnám a sjednocení nedošlo. Po válce se kromě ideologické ori-
entace řešila i řada dalších problémů. Celkově byl nedostatek všeho. 
Proto i sportovci řešili problém s nedostatkem sportovního vybavení. 
Ale ani toto vše nemohlo zabránit plnému zotavení sportu po druhé 
světové válce. 

To, že jsou všechny blovické tělovýchovné organizace zase v plné 
síle, se ukázalo hned v roce 1946, kdy jejich členové zvítězili v řadě 
soutěží a postoupili do vyšších lig či semifinále soutěží. V ten samý 
rok se uskutečnila schůze blovického národního výboru. Zde zástupci 
jednotlivých organizací vyjádřili svůj názor ke sjednocení tělovýchovy 
a postupně s ním souhlasili. I přes to, že si organizace po celé republi-
ce přáli sjednocení, v Praze si vždy našli důvod k jeho zamítnutí. TTC 
a SK už přestaly tyto nekonečné tahanice bavit a sloučili se v NSTK 
(Národní sportovní tělovýchovný klub). Vznikl tak obrovský konkurent 
Sokola. Tímto spojením přibylo do klubu přes 1 000 členů. Už takhle 
patřili blovičtí sportovci k nejlepším v republice a tímto sjednocením 
si ještě polepšili. Klub se i přes úspěchy dostal do finanční tísně a byl 
nucen zrušit některé z turnajů. Nepomohly ani velké zisky z tomboly 
na karnevalu, který klub pořádal. 

V roce 1948 se toho událo hodně. Fungovalo zde celkem 5 orga-
nizací. Těmi byly Sokol, DTJ, NSTK Blovice, Junák a Klub českých 
turistů. Pro Sokol byl v tomto období důležitý návrat odboru házené, 
o který přišli kvůli válečným událostem. Obzvlášť družstvo žen se vel-
mi zlepšilo. Postoupilo do I. ligy a na sletovém přeboru v Praze naše 
házenkářky zvítězily. Blovice tak dosáhly zatím nejvyššího titulu v his-
torii. Ženy byly mistryněmi a sletovými přebornicemi republiky. V tom-
to období došlo k velkým vnitřním změnám. Ze svých postavení odešli 
zejména politici, a tak už nic nebránilo sjednocení československé 
tělovýchovy. Blovice vzaly iniciativu do svých rukou a ještě před ofici-
álním sjednocením ustanovily akční výbor Sokola. Ten převzal řízení 
veškeré tělovýchovy v Blovicích. Na Manifestačním večeru sjednoce-
né tělovýchovy, který se konal 31. března 1948, členové poslouchali 
živý přenos z Obecního domu v Praze. Tam promluvil Dr. František 
Truhlář (předseda ústředního akčního výboru Sokola), spolu s místo-
předsedou vlády Antonínem Zápotockým o sjednocení českosloven-
ské tělovýchovy. V květnu roku 1948 akční výbor Sokola vytvořil zcela 
nové (obrozené) vedení. Tak zvaný ,,nový Sokol” se snažil ze všech 
sil, ale nadcházející dva roky byly pro sjednotitele zklamáním. Staré 
základy organizace ,,Nový Sokol” neunesl. Noví členové, kteří přichá-
zeli z organizací mimo Sokol, museli projít ideovým školením a složit 
sokolský slib, aby se stali opravdovými členy Sokola. Toto jednání 
nepřineslo nic dobrého. Následky byly patrné na první pohled. Účast 
rapidně klesala, dorost a žactvo postrádaly své cvičitele, jednotliví 
funkcionáři organizaci opouštěli. Výkony družstev v soutěžích klesly 
natolik, že například dříve vrcholové družstvo ženské házené v roce 
1949 muselo odejít z ligy. S řešením nakonec přišli sami sportovci, 
když navrhli vytvořit při blovické Škodovce Závodní sokolskou jed-
notu (ZSJ). Ta by jednotlivé oddíly sportů převzala a poté spojila se 
Sokolem. Návrh prošel až napodruhé v srpnu roku 1950 pod iniciati-
vou házenkářek. Ty velmi toužily po znovudosažení svých dřívějších 
úspěchů. Hned se tedy uskutečnil nábor, při kterém se již během prv-
ních čtyř dnů přihlásilo přibližně 200 nových členů. Na členské schůzi 

5. září 1950 v Lidovém domě ZSJ Škoda-Lekov Blovice schválila výbor 
a program. ZSJ tak od Sokola přejala agendu a stala se tak dlouhodo-
bě jediným představitelem sjednocené tělovýchovy. 

Kromě sjednocování se koncem čtyřicátých let udály i další, ten-
tokrát ryze sportovní, akce. Kopaná v roce 1949 oslavila 20. výročí 
existence. V rámci oslav se celý týden hrála různá utkání. Do Sokola 
se v témže roce přidali kanoisté. Ti se kromě výletů a turistických jízd 
začali účastnit i závodů. Pozadu nezůstal ani odbor mladých tenistů, 
který vznikl podle některých zdrojů již v roce 1924. Také došlo ke 
změně povrchu na hřištích. A to z pískovcového na antukový, což 
značně zlepšilo podmínky pro hráče. V roce 1950 se uskutečnil I. roč-
ník cyklistického okruhu pod iniciativou cyklistického oddílu. Tento 
závod se v následujících pěti letech opakoval. Od roku 1950 do roku 
1953 se však vývoj tělovýchovy nepohnul z místa. Jediní kanoisté 
slavili úspěchy, když se z Plzeňského krajského přeboru probojovali 
do povědomí celé republiky. Jednota se ve snaze o obnovení zájmu 
o tělovýchovu rozhodla zaměřit na zlepšení zázemí. Tím se měl stát 
zcela nový stadion. Ze Sokol Škoda-Lekov se v této době stal Spartak 
Blovice. To byla dobrovolná sportovní organizace. Toto spojení velmi 
napomohlo při plánování stadionu. A také zájem o tělovýchovu opět 
rostl. V roce 1954 se začalo s uvolňováním místa pro nový stadion. 
Se vstupním kapitálem 20 000 Kčs a velkým odhodláním se začalo 
stavět. V zápětí se však ničeho nedostávalo. A to ani dobrého počasí. 
I přes tyto podmínky byl v roce 1956 stadion v takovém stavu, že se 
na něm mohl uskutečnit první zápas v kopané. Slavnostní otevření 
ještě bylo v nedohlednu, ale už 30. září a 1. října 1956 byl stadion ote-
vřen sportovním účelům. V srpnu roku 1958 se měly konat Slavnosti 
tělovýchovy a v červnu následujícího roku okresní spartakiáda. Ani 
v této době nebyly hotovy všechny práce na stadionu. Nová tribuna 
pro 270 diváků byla dokončena až v roce 1966. O rok později přiby-
ly šatny s umývárnou u tenisových kurtů. Tribuna u házenkářského 
hřiště byla dokončena až v roce 1972. V areálu dále byla ubytovna 
pro 24 osob, šatny se sprchami a tenisové zázemí se 4 hřišti. Dne 
8. srpna 1974 pak proběhlo slavnostní otevření již hotového areálu 
sokolovny. Mimo sokolovnu ještě vznikla i kanoistická loděnice. 

Přes občasná omezení kvůli stavbě se vzestup tělovýchovy neza-
stavil. Úspěchy slavila i kopaná, když se dostala do krajské soutěže, 
ve které vydržela po následujících několik let. Házená však měla 
opačný problém. Hrálo se na starém hřišti, které bylo za Lidovým do-
mem. A v důsledku finančních neshod s jednotou se házenkáři roz-
hodli v roce 1956 přestoupit do tělovýchovné jednoty Rudá hvězda. 
V Československu byl také vydán zákon o tělovýchově a tím vznikl 
tzv. ČSTV (Československý svaz tělesné výchovy). Stát této orga-
nizaci dodával podporu, a to hlavně finanční. Mezitím se Spartak 
Blovice rozrostl. Měl oddíl tenisu, stolního tenisu, kopané, hokeje, 
atletiky, lyžování, cyklistiky a kanoistiky. V roce 1957 se házenkáři 
přesunuli na nové hřiště v sokolovně. Blovice se také stali okres-
ním sídlem ČSTV. Okresní výbor navázal spolupráci se slovenským 
okresem. Na počest této události byla uspořádána velkolepá akce. 
Ve dnech 23. a 24. srpna 1958 Spartak připravil tělovýchovné slav-
nosti. V rámci oslav se pořádaly průvody, zápasy proti slovenským 
sportovcům a výlety. 

Vraťme se ale ještě jednou trochu zpátky v čase. V roce 1959 měly 
proběhnout oslavy 70. výročí založení Sokola v Blovicích. Sláva se 
však kvůli přípravám na spartakiádu nekonala. Okresní spartakiáda, 
která se konala 28. června 1959, měla rekordní účast. A to nejen ze 
strany cvičenců, kterých se účastnilo přes 2 000, ale i z řad návštěvní-
ků, kterých přišlo přibližně 4 200. Úspěchy v tomto roce také oslavilo 
nově založené žákovské družstvo kopané. Výjimečný kanoista Luděk 
Beneš získal v roce 1960 titul mistra sportu. Rok 1960 také přinesl 
další přestoupení družstva házené a to zpět do Spartaku. V násle-
dujícím roce 1961 se velmi rozrostl oddíl lehké atletiky. Motivací byl 
I. ročník Velké ceny Blovic. Tyto závody se na pár let staly tradicí. 
V roce 1962 se žákovskému družstvu podařilo vyhrát československé 
finále Pionýrského čtyřboje přátelství. Proto se zúčastnili i mezinárod-
ního finále v Sofii v Bulharsku. Zde se umístili na vynikajícím 4. místě. 
V Blovicích se také zrodila velmi úspěšná kariéra Jarmily Nygrýnové, 

HISTORIE BLOVICKÉHO SOKOLA – 4. ČÁST
(OBDOBÍ PO 2. SVĚTOVÉ VÁLCE 
DO POLOVINY SEDMDESÁTÝCH LET 20. STOLETÍ)
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Výstavba opěrné zdi stadionu v Blovicích – rok 1957.
fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 11841-9

Stadion TJ Spartak – pohled na část běžecké dráhy s doskočištěm 
– 50. léta 20. století                                      

fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12279-3

Stadion TJ Spartak – pohled na část běžecké dráhy a fotbalového hřiště, 
v pozadí lavičky a hřiště na národní házenou – 50. léta 20. století 

fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12279-2

Pohled na vstupní bránu TJ Spartak – 50. léta 20. století
fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12279-1

Členové Sokola na horní části náměstí – 5. 5. 1946
fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12895-5

Stadion, část fotbalového hřiště s tribunou a bránou – 60. léta 20. století
fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12635-2

která byla provázena mnoha bronzovými medailemi z mistrovství Ev-
ropy a titulem mistryně Evropy v halové atletice. 

V letech 1963 a 1964 slavili své úspěchy i dorostenečtí fotbalisté, 
pozadu nezůstali ani kanoisté, kteří získali mnoho mistrovských titu-
lů. Stejně tak se dařilo i tenistům, kteří postoupili do vyšších soutěží. 
U příležitosti 75. výročí založení Sokola přichystalo muzeum výstavu. 
Také proběhla slavnostní schůze, na které byli oceněni zasloužilí čle-
nové. Rok 1965 byl rokem velkého rozmachu a úspěchů snad všech 
oddílů. Skvěle proběhla také již zmiňovaná spartakiáda okresu Plzeň 
s více jak 2 000 cvičenci. Fotbal se probojoval do I. B třídy hned o rok 
později (1966).

V roce 1967 došlo k renovaci a přestavbě kanoistické loděnice. 
Pro házenou se ustálil název národní. O rok později se házenkářům 
podařilo probojovat do II. ligy (po nezdaru v roce minulém). Také 
žáci nezůstali pozadu, když zvítězili v okresním i krajském přeboru 
a získali tak titul přeborníků ČSSR. Ještě v témže roce došlo ke 
změně názvu jednoty a to na původní název Sokol Blovice. I v ná-
sledujících letech, po roce 1970, pokračovalo úspěšné období pro-
vázené celou řadou skvělých sportovních výsledků a výkonů. Pest-
rost a nové nápady se ale vytrácejí. Tím, že se jednota uzavřela do 

Část házenkářského hřiště s bránou, v pozadí fotbalové hřiště s tribunou
 – 60. léta 20. století

fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12635-3
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sebe, ubývalo i vystoupení na veřejnosti, a tím značně poklesl počet 
nových členů. V povědomí se jednota udržovala pořádáním sparta-
kiád a soutěží pro mládež. Díky tomuto přístupu byla ukončena čin-
nost oddílu stolního tenisu a v kombinaci se slabou zimou i hokeje. 
Gymnastika a cyklistika také měly namále a atletika se držela jen 
díky tomu, že se cvičila i ve škole. Pestrost a možnost se uplatnit ve 
sportu pomalu mizela. I přes osudy těchto oddílů se ostatním dařilo. 
Dorost národní házené v Novém městě vyhrál bronzové medaile na 
přeboru ČSR. Následující rok vyhráli dorostenci krajský přebor, na 
přeboru Čech byli druzí a v přeboru ČSSR skončili na třetím místě. 
Oddíly národní házené mužů i žen se probojovaly do II. ligy. Když 
bylo znovu obnoveno družstvo dorostu a žaček, měla házená svoje 
družstva opět ve všech věkových kategoriích. Neméně úspěšní byli 
i kanoisté. Hlídka v sestavě Bína, Polívka a Kučera po získání dru-
hého místa na mistrovství republiky začala sbírat tituly ve velkém. 
Fotbalisté postoupili do 1. A třídy. Také si založili B mužstvo. Žáci 
házené po vyhraném krajském přeboru skončili v přeboru Čech 
a na přeboru republiky třetí. Úspěchy sbírali i tenisté. Dá se tedy 
říct, že roky 1970 až 1974 byly roky prosperity i úspěchů, i když ne 
vše se úplně podařilo. 

Vstupní brána do areálu – 60. léta 20. století
fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 12635-4

Spartakiáda – pohled na seřazené cvičence – rok 1955
fotografie ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 13022
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Ostatní
JAK SE VE ŠTÍTOVĚ PŘEPISOVALA LOKÁLNÍ SPORTOVNÍ 
HISTORIE (pohledem jednoho z přímých aktérů)
Je tomu tak již každý rok, že první víkend v červenci se u nás na kop-
ci slaví pouť. Krom poutní mše v kapličce a tradiční taneční zábavy 
v hospodě, je tento víkend odedávna spjat i s pořádáním fotbalových 
klání.

V dřívějších dobách, kdy demografická křivka naší obce ještě po-
skytovala dostatečný počet mužů v produktivním věku, hrávala se na 
místním hřišti legendární utkání „svobodní“ versus „zadaní“ či „místní“ 
versus „náplavy“. Od těch dob však již ve Štítovském potoce uplynulo 
spousta vody a tým FC Ekrazit Štítov (jak se místní mančaft od ne-
paměti zve) sotva po chalupách posbírá onu potřebnou jedenáctku. 
Nutno však říci, že nedostatek hráčů je úměrně nahrazen o to větší 
zarputilostí, bojovností a žízní.

Poslední zápas, odehraný před pěti lety proti týmu Zdemyslic, 
skončil sice porážkou 3:4, avšak z herního projevu bylo jasné, že ze 
štítovského pažitu se body tak snadno nevozí.

Realizační tým domácích se však bohužel musel před letošním 
utkáním vypořádat s četným množstvím omluvenek, ale kostra týmu 
narychlo doplněna o adjunkty z místní mládežnické akademie přesto 
v sobotu nastoupila proti obávanému soupeři – favorizovanému celku 
složeného téměř výhradně z dorostenců Příkosic a Kakejcova. 

A tak nastal Den D. Počasí se vydařilo. Možná až moc… Již od 
úvodního výkopu bylo jasné, že daleko víc než se soupeřem se bude 
bojovat s karanténou ochablým tělem. Přesto se po počátečním oťu-
kávání dostal po rychlém brejku do vedení Ekrazit! Junior Průcha 
přesprintoval, co mu stálo v cestě a křižnou ranou ukázal brankáři hos-
tí, kterým směrem leží Struhaře. Štítovská radost měla však jepičího 
trvání, když zhruba o 15 minut později srovnal skóre z hranice vápna 

hostující forvard. Hře tou dobou dominovali hosté a domácí se dostá-
vali pouze k příležitostným únikům. Po jednom takovém však mohlo 
15 přihlížejících diváků propuknout v nevázanou radost. Poskakující 
míč si našel cestu až k osamocenému Černíkovi, který míčem vymetl 
pavučiny v rohu branky lépe než svědomitá hospodyně. Hosté se ještě 
ani nestihli vzpamatovat z překvapivého direktu, když na hranici vápna 
vyplul agilní střední záložník Pojer, jenž vytasil ze svého repertoiru ne-
chytatelnou pumelici a rozvlnil zapůjčené sítě potřetí. 

Poločas tak skončil neočekávaným vysledkem – 3:1 pro Ekrazit. 
Ne nadarmo však řiká trenér Josef Csaplár, že nejhorší je vyhrávat 
v půli o dva góly. Opět se měla ukázat pravdivost tohoto fotbalového 
moudra. Časomíra ještě nestačila napočítat ani 15 minut druhého po-
ločasu a hosté již dvěma góly k tyči srovnali krok s konsternovanými 
domácími. Hra se v této pasáži přelévala ze strany na stranu a zejmé-
na domácí brankář Kropík, deptal hostující strajkery svými precizními 
zákroky, mnohdy hraničícími s magií. V 70. minutě se pak ovšem stalo 
to, co se zkrátka muselo stát. Po individuálním průniku domácího kří-
dla a následném centru do šestnáctky, se na vzdálenější tyči zjevil 
mladý talent Průcha a svým druhým zásahem korunoval svůj životní 
výkon. Hosté pak vše vrhli do útoku, nicméně konsolidovaná štítovská 
obranná hráz již nepřipustila žádné komplikace a emoce tak mohli pro-
puknout naplno. Výhra 4:3 se tak stala první oficiálně zaznamenanou 
výhrou Ekrazitu Štítov od pádu železné opony.

Rádi bychom touto cestou poděkovali všem zúčastněným, sboru 
dobrovolných hasičů ve Štítově a v neposlední řadě rovněž kustodu 
Milanu Hofreitrovi za excelentní čepování jontového nápoje, který byl 
jedním z hlavních klíčů k úspěchu mužstva.

Tak zase příští rok! Přijeďte první sobotu v červenci do Štítova, tře-
ba se opět bude psát historie.
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NOHEJBALOVÝ TURNAJ V HRADIŠŤSKÉ LHOTCE
25. července 2020 se v Hradišťské Lhotce odehrál již několikátý ročník 
známého nohejbalového turnaje pod názvem „Lazar kap“. Za účasti 
spousty diváků se odehrávaly velmi vyrovnané bitvy mezi celkem de-
víti týmy, které dorazily z okolních měst i vesnic. 

Krásné počasí nahrávalo skvělému nohejbalu a úžasným akcím, kte-
ré nejednou roztleskaly všechny přihlížející. Vyrovnané bitvy nakonec 
ovládli favorité. Na prvním místě zakončili turnaj Snajpři, kteří si ve fi-
nále poradili s kvalitním soupeřem z Vacíkova. Domácí Lazaři nakonec 
brali nepopulární čtvrté místo.

Pořadí:
1. Snajpři 
2. Roukal Vacíkov
3. Polobestie

Ve Lhotce se ale nohejbalovým turnajem rozhodně nekončilo, po něm 
totiž následovala veřejná zábava pod taktovkou skupiny Joker. V roce 
2021 tak můžete i Vy dorazit na kvalitní sportovní zážitek a zábavu. 
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SK INTER BLOVICE – ODDÍL HOKEJBALU
Bilancujeme uplynulou sezónu

Mladší žáci
První sezóna mladších žáků přinesla pro většinu hrá-
čů hlavně spousty nových zkušeností. Nová byla hra 
na celé hřiště, způsob střídání, kdy se chodí ze stří-
dačky ve velké míře v průběhu hry; tresty, kde se již za faul vylučuje, 
oproti trestnému střílení v přípravkách. Všechny tyto novinky jsme si 
průběžně osvojovali, srdnatě jsme vzdorovali soupeřům, než nás za-
stavil stejný soupeř jako ostatní – pandemie COVID-19. Do té doby 
jsme z plánovaných 26 utkání odehráli 15, ze kterých jsme 3 × doká-
zali zvítězit a bod jsme si připsali za remízu. 11 × se radoval soupeř. 
Přes nepříznivou bilanci jsme se dokázali zlepšovat a kluci na sobě 
neúnavně makali každý trénink. Po vynucené pauze se nám podařilo 
sehrát dva zápasy, ve kterých jsme bohužel neuspěli. V těchto dnech 
začínáme trénovat na následující sezónu, která už doufejme proběhne 
bez zásadních problémů

Přípravka
V uplynulé sezóně 2019/20 jsme měli v kalendáři naplánováno odehrát 
12 turnajů, z toho 3 společné s západ-jih. Z důvodu výskytu nemo-

ci COVID-19 byly přerušené nebo ukončené veškeré sportovní akce. 
Nám se do té doby podařilo sehrát 7 turnajů. V únoru jsme se navíc 
zúčastnili turnaje, na který jsme byli pozváni pořádajícím HBC Plzeň 
a kde jsme se konfrontovali s týmy Plzně a nám herně dosud nezná-
mými týmy Hostivaře, Pardubic a berounskými Kelty. Po zrušení vlád-
ních opatření jsme se opět vrátili k tréninkům a zúčastnili jsme se ještě 
dvou turnajů a to na domácím hřišti v Blovicích a v jihočeském Písku. 
Vesměs na všech odehraných turnajích nám vypomáhali kluci, kte-
ří již nastupují za mladší žáky, ale věkem stále mohli nastupovat za 
přípravku. V nadcházející sezóně 2020/21 již za nás nebudou moci 
nastupovat, takže si to kluci budou muset uhrát sami. Věřím, že se 
budeme zlepšovat a hra bude kluky bavit jako doteď. 

Chtěli bychom oslovit kluky, ale i holky, nejen z Blovic, ale i širokého 
okolí, aby si přišli vyzkoušet hokejbal k nám na hřiště, kde poznají a na-
jdou nové kamarády a kde se dozví co a jak (ročník 2010 a mladší).

Více na stránkách www.interblovice.cz (oddíl hokejbalu) nebo na 
facebooku hokejbal Blovice. 

Daniel Král, Ladislav Mráz
SK Inter Blovice

BRDY, BAROKO, „KOŘENÍ“
Až si vyšlápnete do Brd, zastavte se ve vesnici s voňavým jménem 
SKOŘICE. Je zde jeden z nejstarších kostelů v Čechách. Dnes ba-
rokní kostel sv. Václava je původně gotický kostel připomínaný již 
v roce 1265.  Stojí na kraji obce a nabízí překrásný výhled do okolí. 
Mimořádně je letos otevřen 29. srpna, 5. a 12. září 2020.

V neděli 23. srpna jste pak srdečně zváni na koncert mezzoso-
pranistky Pavly ŠVESTKOVÉ s klavírním doprovodem Jaromíra 
KLEPÁČE. 
Koncert s názvem „Ke kořenům“ se bude konat od 18 hodin 
i s mluveným slovem herce Jana ŠŤASTNÉHO.

Barokní kostel je kulturní památkou. Jeho jedinečnost je dána tím, 
že hlavní barokní oltář byl přenesen ze zrušeného plaského kláštera. 
Oba boční oltáře také pocházejí z Plas. Svého času byly součástí 
interiéru kostela sv. Václava v klášterním komplexu, který do vrcholu 
barokní architektury pozvedl Jan Blažej Santini – Aichel. 

Ve skořickém kostele bude instalována výstava „Jsme tak bohatí, 
kolik toho o sobě víme“. Rodáci si vzpomenou na své mládí a ná-
vštěvníci se seznámí s historií tohoto kraje, se zajímavostmi vesnic, 
které už tu nejsou. 

Výstava nabízí pohled na dobu, kterou znali naši předci, o nich se 
v historických zápisech dočteme, že „vždy byli spokojeni a věrni kraji, 
ve kterém se narodili“. V této uspěchané době vás výstava trochu 
zastaví. Staré fotografie a dokumenty  jsou nostalgickou vzpomínkou 
na dobu,  kdy se  tráva zdála zelenější a život pomalejší. Kolvín, Pa-
drť, Skořice, to jsou naše vesnice. Koho by to napadlo, teď tu máme 
CHKO. Budou se k nám vracet předci, přivítáme je tu všeci. Přivítá-
me je vesele v tom skořickém kostele. 

Srdečně vás zvou občané Skořic a Marie Musilová, roz. Boulová.
Lístky na koncert jsou v předprodeji v Drogerii Lifa na náměstí v Mi-
rošově, v Infocentru Rokycany a Spálené Poříčí a v prodejně ve Sko-
řicích. 

SK Inter Blovice - oddíl hokejbalu                                          
 
Bilancujeme uplynulou sezónu 
 
Mladší žáci 
 
První sezóna mladších žáků přinesla pro většinu hráčů hlavně spousty nových 
zkušeností. Nová byla hra na celé hřiště, způsob střídání, kdy se chodí ze střídačky ve velké 
míře v průběhu hry; tresty, kde se již za faul vylučuje, oproti trestnému střílení v přípravkách. 
Všechny tyto novinky jsme si průběžně osvojovali, srdnatě jsme vzdoravali soupeřům, než 
nás zastavil stejný soupeř jako ostatní - pandemie COVID-19. Do té doby jsme z 
plánovaných 26 utkání odehráli 15, ze kterých jsme 3x dokázali zvítězit a bod jsme si připsali 
za remízu. 11x se radoval soupeř. Přes nepříznivou bilanci jsme se dokázali zlepšovat a 
kluci na sobě neúnavně makali každý trénink. Po vynucené pauze se nám podařilo sehrát 
dva zápasy, ve kterých jsme bohužel neuspěli. V těchto dnech začínáme trénovat na 
následující sezónu, která už doufejme proběhne bez zásadních problémů 
 
Přípravka 
 
V uplynulé sezóně 2019/20 jsme měli v kalendáři naplánováno odehrát 12 turnajů, z toho 3 
společné s západ-jih. Z důvodu výskytu nemoci COVID-19 byly  přerušené nebo ukončené 
veškeré sportovní akce. Nám se do té doby podařilo sehrát 7 turnajů. V únoru jsme se navíc 
zúčastnili turnaje, na který jsme byli pozváni pořádajícím HBC Plzeň a kde jsme se 
konfrontovali s tými Plzně a nám herné dosud neznámými týmy Hostivaře, Pardubic a 
berounskými Kelty. Po zrušení vládních opatření jsme se opět vrátili k tréninkům a zúčastnili 
jsme se ještě dvou turnajů a to na domácím hřišti v Blovicích a v jihočeském Písku.  
Vesměs na všech odehraných turnajích nám vypomáhali kluci, kteří již nastupují za mladší 
žáky, ale věkem stále mohli nastupovat za přípravku. V nadcházející sezóně 2020/21 již za 
nás nebudou moci nastupovat, takže si to kluci budou muset uhrát sami. Věřím, že se 
budeme zlepšovat a hra bude kluky bavit jako doteď.  
 
Chtěli bychom oslovit kluky, ale i holky, nejen z Blovic, ale i širokého okolí, aby si přišli 
vyzkoušet hokejbal k nám na hřiště, kde poznají a najdou nové kamarády a kde se dozví co 
a jak (ročník 2010 a mladší). 
Více na stránkách www.interblovice.cz (oddíl hokejbalu) nebo na facebooku hokejbal 
Blovice.  
 

Daniel Král, Ladislav Mráz 
SK Inter Blovice 

BLAHOPŘÁNÍ

V červenci se dožila významného životního jubilea 
paní Anna Bendová ze Štítova.

Hodně spokojenosti, štěstí, 
stále dobrou náladu 
a hlavně pevné zdraví přejí

  Bendovi, Kocmanovi, 
  Skalovi, Štětkovi a Vítkovi

PODĚKOVÁNÍ

Děkujeme všem, kteří vzpomněli na pana Josefa Sládka,  
za projevy soustrasti a květinové dary.

Rodina Sládkova

PODĚKOVÁNÍ

Opravdu některým lidem vadí ptačí hnízda tolik, že se sníží 
k tomu, aby jej shodili i s mláďaty?
Děkuji tímto paní Ing. Dardové, že se stará o to, aby se tak 
nedělo. Je to člověk na správném místě a není jí lhostejné, jak 
se někteří lidé chovají.
 

Krupnová 

Budou se nám k vracet předci, přivítáme je tu všeci. Přivítáme je vesele v tom skořickém 
kostele. 

Srdečně vás zvou občané Skořic a Marie Musilová, roz. Boulová.

Lístky na koncert jsou v předprodeji v Drogerii Lifa na náměstí v Mirošově, v Infocentru Rokycany 
a Spálené Poříčí a v prodejně ve Skořicích. 

2
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účetní / účetního
Hledáme do našeho týmu v Kladrubcích

PAK PÁTRÁME PRÁVĚ PO VÁS!

.   jasná pravidla pro Vaši práci.   důkladné zaškolení.   zázemí stabilní firmy na trhu.   moderní zázemí se skvělým      
     kolektivem.   za dobré výsledky dobré
     platové ohodnocení

Pokud Vás naše nabídka zaujala, 
pošlete nám svůj strukturovaný 
životopis na e-mailovou adresu: 
jana.jirincova@klaustimber.cz, 
nebo volejte +420 777 099 189.

TĚŠÍME SE NA VÁS

Nabízíme:

Libujete si ve světě čísel? Zakládáte si na precizně odvedené práci? 
V oblasti účetnictví se cítíte jako ryba ve vodě?

.   zodpovědný přístup.   ochotu se učit.   týmového ducha.   schopnost udržovat 
     pořádek a mít přehled.   znalost účetní 
     problematiky

Očekáváme:

K ladrubce 1,  3 3 5 4 4  K ase jov ice     I     + 42 0 371 519 0 5 0    I     k laus t imber @k laus t imber.cz     I     w w w.k laus t imber.cz

ldblovice

ldblovice

www.lidovydumblovice.cz

Sledujte nás!
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K
V A L I T U

dle ser veru rychlost.c
z  GARANTUJEME

VOUCHER na 3 měsíce internetu 
zdarma pro Blovice a okolí

Kvalitní a rychlé připojení
HD WiFi router ZDARMA

Instalace ZDARMA

INTERNET
Až 145 TV kanálů, HD kvalita
Zpětné přehrání 7 dnů
Pro TV, PC, tablety a mobily

TELEVIZE+

250 Kč
90 Kč

www.u-n.cz 373 705 705
United Networks SE, Nepomucká 1232/215, 32600 Plzeň

Registrace od 13:00 - Start v 15:00 

UŽ PODESÁTÉ NA TRATI! 

BOHATÝ 
DOPROVODNÝ 
PROGRAM 

Měření výsledků pomocí čipové časomíry. 
Přihlašování online: www.unibrick.czSTARTOVNÉ ZDARMA

1 550 m
Děti 11-14 let

1 000 m
Děti do 10 let

5 000 m
Dospělí

10 000 m
Dospělí

HRAJEOBČERSTVENÍ NAFUKOVACÍ 

LEZECKÁ STĚNA
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RECENZE: 
Mám internet od STARNETu – a spokojenost?

Víte jak to je… 
Dělník v dnešní době otočí každou korunu radši třikrát. Ale je 
už jednadvacátý století, kdo není připojenej, neexistuje. Moc 
o tom nemluvím, ale moderní technologie jsou pro mě jinej 
vesmír. Naštěstí se mi dostal do ruky leták firmy STARNET 
z Českých Budějovic. 
Je to od nás sice daleko, ale tvrdili, že v místě kde bydlím, je 
zavedená jejich bezdrátová i optická internetová síť. Na letá-
ku bylo napsáno, že na optický síti se dá získat rychlost až 
1000 Mb/s a mají své lokální techniky.
Na bezdrátovce zase rychlost až 300 Mb/s. Chlapi v práci ří-
kali, že je to fajn, protože sami jedou na rychlostech okolo 
20 Mb/s. Jeden z tarifů mi padl do oka. Za 250 Kč měsíčně 
nabízí 100 Mb/s. 
Za čtvrt tisícovky si u nás v pivnici dám jen šest piv a malýho 
panáka (ale nesmí to bejt nic drahýho). 
Rozhodl jsem se to s firmou STARNET zkusit.

Instalování připojení
Na letáku měli číslo na infolinku 800 555 025 a slevový kód 
„IN2020“. Byli tam na mě hodný a ochotný pomoct. Kód jsem 
řekl i svému kolegovi, taky tam volal a dostal speciální na-
bídku. 

Do třech dnů přijeli jejich dva technici a nainstalovali linku 
ze střechy až k počítači. Za instalaci podle náročnosti chtěj 
500–1000 Kč. 
Já platil pětikilo, pak vynechal páteční pivko a byl v poho-
dě. 
Nejvíc jsou nakonec spokojený děti. 
To víte, když u toho sedí, pořád hrají jen onlajn hry, takže 
teď si aspoň nestěžují, že jim to „zase nejde“.
Syn mi vysvětlil, že se všechno dá změřit a i když platíme 
za 100 Mb/s, on naměřil průměrně dvojnásobek. Navíc je to 
prej lineární, stejný v obou směrech. Na nahrávání fotek je 
to výborná rychlost. Na grafech je vidět i něco, čemu syn 
říká PING. Vysvětlil mi, že jde o odezvu, která musí být co 
nejnižší, protože ovlivňuje naše vnímání svižnosti interne-
tu.

Televize od STARNETu
Od STARNETu jsem si jako test objednal digitální televizi 
Mazaná TV. 
Mám ji na první tři týdny zdarma, proto můžu snadno vy-
zkoušet, zda naší rodině vyhovuje. Sledovat ji je možný na 
mobilu, tabletu, přes web, na set-top boxu a na klasických 
televizích. Základní nabídka je za slabých 119 Kč.
Dětem se Mazaná TV líbí, Mně za ty peníze taky.
STARNET příjemně překvapil. Takže moje zkušenost? Každej 
má svou hlavu, ale…
Jsem rád, že se ke mně dostal leták zrovna od STARNETu. 
Jak nakonec hodnotit?
„Zkuste to – za rozumnej peníz, dost muziky!“ 

Daniel Novotný, 37 let

AUTO DETAILING



40

BLANKA
HRDINOVÁ

• výkup a likvidace kovového 
odpadu, 

odpadu kategorie O
• ekologická likvidace autovraků 

včetně potvrzení
• pneuservis, prodej pneu

Provozovna:

SEČ u BLOVIC (seník)

Provozní doba:

 Po–Čt    8.30–12.00 hodin
  13.00–16.30 hodin
 Pá–So   8.30–12.00 hodin

Při větším množství 
(min. 2000 kg) možný odvoz

371 520 349
602 414 219

www.kovoodpad.cz
www.pneusec.cz

Vydává Město Blovice.
Redakce: Lidový dům Blovice, tel.: 371 522 236, e-mail: info@ldblovice.cz

Redakční rada: Bc. Václav Podroužek, V. Kranátová
Názory pisatelů nevyjadřují stanovisko redakce a za každý článek odpovídá jeho autor.

DTP a Tisk: Typografik centr, Jiráskovo nám. 24, 326 00 Plzeň
Povoleno: MK ČR E 12370

 Náklad: 1 200 ks  Zdarma

Blovické noviny

Naše inzerce

PRODÁM zcela nový, pouze rozbalený spr-
chový kout Hüppe Trend Easy 90 × 90, po-
suvné dveře 2dílné rohové, výška 2 m. Cena 
dohodou. Tel.: 732 622 971.

PRODÁM nový betonový studniční poklop 
dvoudílný průměr 130 cm.Tel.: 606 318 084.

PRODÁM trámy různých rozměrů, fošny 5 
a 6 cm a prkna 2,5 cm vše v délce 5 m, dále 
palivové dříví suché v délce 1 m a štípané 30 
a 50 cm. Cena dohodou. Tel.: 604 570 939.

KOUPÍM sekačku na vysokou trávu bubno-
vou (perla, otava, blanice, robus, jikov, mf70) 
nejlépe s pojezdem, může být i rozbitá, dále 
koupím nějaký starší motocykl jawa čezet 
i s spz nebo bez spz a sháním starší pilu 
tovární výroby s podavačem tak do 3–4 tis. 
Tel.: 607 702 073.

PRONAJMU od 1. 1. 2021 dlouhodobě byt 
1+1 (47 m2) v panelovém domě v Blovicích. 
Kontakt: bytblovice@email.cz

KOUPÍM kompresor orlík nejlépe 2–3pís-
tový a dále koupím hoblovku s protahem, 
srovnávačku nejlépe se spodním protahem 
KDR rojek stačí mi 20–30 cm, msp 200 
či msp 300, dále sháním malotraktor 4×4 
tz4k14. Tel.: 607 702 073

KOUPÍM bubnovou sekačku na vysokou trá-
vu s pojezdem nebo lištovou a ještě koupím 
nějakého pionýra, babetu, simsona, jawu, če-
zetu nebo něco podobného a sháním kovad-
linu a výheň i polní či větší. Tel.: 603 860 333.

KOUPÍM malotraktor tz4k14 či jiný nebo půd-
ní frézu s nářadím, hoblovku s protahem či 
srovnávačku, mulčovač, zahradní traktůrek 
s košem. Tel.: 603 860 333.

BEZPLATNÁ 
ŘÁDKOVÁ INZERTNÍ RUBRIKA

Zde můžete inzerovat prodej, kou-
pi, darování, výměnu a další. Týká se 
inzerátů do velikosti 5 × 2 cm. Vaše 
nabídky můžete zaslat mailem: info@
ldblovice.cz, telefonem: 371 522 236, 
737 740 174 nebo je přijít zadat osobně. 
Řádkovou inzerci naleznete také on-
-line na našich webových stránkách 
www.lidovydumblovice.cz – vpravo 
dole na úvodní straně nebo v sekci 
Blovické noviny.

PRODÁM zachovalé dětské kolo velikost 26 
zn. LeaderFox za 3000 Kč v dobrém stavu. 
Tel.: 603 477 908.

PRODÁM jízdní kola asi 300 Kč/ ks, na prac. 
kolečko pláště a kola, malou ruční modrou 
kárku (levně). Tel.: 728 740 267.

KOUPÍM starý stan (Úpavan, Technolen...), 
stanový přívěs (Tourist) nebo hliníkový sklá-
dací nábytek. Tel.: 606 184 506.

PRODÁM set-top box Sencor Digital Terre-
strial Receiver – SDB 520T DVB-T2 nový, 
500 Kč. Tel.: 724 533 518.

KOUPÍM mf70 i s nářadím i rozbitou a ba-
betu, pionýra, skutra něco k lesu či starou 
motorku. Tel.: 737 162 395.

KOUPÍM hoblovku srovnávačku, nejlépe 
s protahem a kladívkový šrotovník nebo 
starý válcový mačkač obilí, vločkovač 
a pilu s podavačem tovární výroby na pa-
livové dřevo. Tel.: 737 162 395.

KOUPÍM lištovou nebo bubnovou sekačku, 
popřípadě nějakou frézu i se sečením a ja-
koukoliv kovadlinu a výheň, polní a kovář-
ské kleště, kladiva, probíjecí desku cokoliv 
pro začátečníka. Tel.: 737 162 395.

PRONAJMU cihlový byt 3+1 v Nepomu-
ku na Vinici (s balkónem a sklepem). Tel.:  
737 151 760.

DARUJI za odvoz cca 60 ks starších luxfer, 
několik je barevných. Tel.: 606 186 368.

PRODÁM starší šrotovník na obilí, krejčov-
ský šicí stroj a sporák na propan-butan. 
Tel.: 608 452 256.


